
Przewodniczący Rady Miejskiej w Łomiankach Marek Zielski 
Witam Panią wiceburmistrz, witam Panią skarbnik, pracowników Urzędu Miejskiego na czele z 
naczelnikami wydziałów. Witam przewodniczących Zarządu Osiedla, sołtysów, witam przedstawicieli 
dyrekcji instytucji kulturalnych i oświatowych. Dzisiaj również witam pracowników ICDS-u i dziękuję 
za przygotowanie auli do dzisiejszego posiedzenia Rady Miejskiej w Łomiankach. Witam 
mieszkańców Łomianek i gości znajdujących się z nami na widowni, jak również tych, którzy oglądają 
nas przed monitorami komputerów. Otwieram III sesję Rady Miejskiej IX kadencji. Jednocześnie 
informuję, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym, obrady są transmitowane i 
utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z RODO udział w sesji Rady 
Miejskiej w Łomiankach wiąże się z przetwarzaniem danych osobowych w zakresie wizerunku lub 
głosu w przypadku wystąpień publicznych. Pełny tekst klauzuli informacyjnej znajduje się na 
drzwiach wejściowych auli widowiskowej. Szanowni Państwo, przedstawię porządek dzisiejszej sesji. 
Punkt 1. Otwarcie sesji. Punkt 2. Debata nad raportem o stanie Gminy Łomianki za rok 2023. Punkt 3. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łomianek wotum zaufania za rok 
2023. Punkt 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminy Łomianki za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łomianki za 2023 
rok. Punkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łomianek 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Łomianki za 2023 rok. Punkt 6. Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi w formie dotacji celowej 
powiatowi warszawskiemu zachodniemu z przeznaczeniem na organizację wypoczynku letniego dla 
dzieci i młodzieży ze środowisk polskich na wschodzie w ramach krzewienia kultury i polskiego 
dziedzictwa narodowego. Punkt 7. Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Łomianki na lata 2024-2034. Punkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2024. Punkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie emisji obligacji komunalnej Gminy Łomianki. Punkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach oraz zarządów 
osiedli na terenie Gminy Łomianki. Punkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały nr XVIII/155/2019 Rady Miejskiej w Łomiankach z dnia 28 listopada 2019 roku w sprawie 
powierzenia Zakładowi Wodociągów i Kanalizacji w Łomiankach sp. z o.o. zadań własnych Gminy 
Łomianki w zakresie: zimowego utrzymania parku miejskiego przy jeziorze fabrycznym w 
Łomiankach, całorocznego utrzymania porządku na cmentarzu komunalnym w Kiełpinie przy ulicy 
Cienistej oraz cmentarzu wojennym w Kiełpinie przy ulicy Rolniczej, utrzymania czystości w gminnych 
placach zabaw. Punkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania. Punkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
im. Jadwigi Romana Kobendzów w Sadowej. Punkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
ustalenia cen maksymalnych oraz określenia taryf obowiązujących przy przewozie osób taksówkami 
na terenie Gminy Łomianki. Punkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawieranie porozumień dotyczących podejmowania wspólnych działań z jednostkami samorządu 
terytorialnego, organizacjami pozarządowymi oraz uczelniami wyższymi. Punkt 16. Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łomianki na 2024 rok. Punkt 17. Rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym 
najemcom, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu działki ewidencyjnej numer 67/11 z obrębu 
0012 Sadowa. Punkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy z dotychczasowym najemcom, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części 
działki oznaczonej ewidencyjnej numer 11 z obrębu 0004 Łomianki Miasto. Punkt 19. Rozpatrzenie 



projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmów z 
dotychczasowym najemcom, którym przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz wyrażenia zgody 
na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części działek 
ewidencyjnych numer 512/6 i 512/8 z obrębu 0010 Łomianki Dolne. Punkt 20. Rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym 
najemcom, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części działki ewidencyjnej numer 377/14 z 
obrębu 0021 Łomianki Miasto. Punkt 21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, którym przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu części działki ewidencyjnej numer 377/14 z obrębu 0021 Łomianki Miast. Punkt 22. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy 
Łomianki. Punkt 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru działek numer 61/9, 61/11, 61/12 w Łomiankach oraz 
działki numer 437/2. Punkt 24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru numer działki 759/16 w Dziekanowie Polskim. Punkt 25. 
Przedstawienie sprawozdania Przewodniczącego Rady i Burmistrza z działalności między sesjami. 
Punkt 26. Wnioski i zapytania mieszkańców. Punkt 27. Wolne wnioski radnych. Punkt 28. Zamknięcie 
obrad. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos do porządku obrad? Nie 
widzę. Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu 2. Debata nad raportem o stanie Gminy 
Łomianki za rok 2023. I tutaj bym prosił Panią Wiceburmistrz Anetę Gawin o krótką prezentację. 
Później przejdziemy do dyskusji. Jeżeli ktoś z Państwa radnych życzyłby sobie przenieść się na chwilę 
na widownię tak, aby móc wygodnie obejrzeć prezentację, to zapraszam bardzo. Bardzo proszę, Pani 
Burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Drodzy Mieszkańcy, Państwo Radni, raport o stanie gminy został i jest 
umieszczony na stronie internetowej urzędu. W związku z powyższym w dniu dzisiejszym 
zaprezentuje w bardzo dużym skrócie jego najważniejsze elementy. Wydatki budżetu gminy w roku 
2023 to 205000000,00 zł. Wykonanie to jest na poziomie 93%. Jest to bardzo duże wykonanie, mając 
na względzie zakres obowiązków i ilość zadań prowadzonych przez gminę. Jeżeli chodzi o inwestycje. 
Jedna z najważniejszych inwestycji, które realizowała gmina w 2023 roku, to jest: rozbudowa ulicy 
Baonu Zośka, ulica Brzusko, przebudowa drogi od ulicy Konopnickiej do Przedszkola Samorządowego 
w Dziekanowie Leśnym. Tutaj chciałabym podkreślić, że był to pierwszy etap realizowanych zadań. W 
roku bieżącym jest przebudowywana w tej chwili już pętla przy szpitalu w Dziekanowie Leśnym. W 
związku z powyższym jest to zadanie kontynuowane. W tamtym roku wykonanie to było 1412000,00 
zł. Ulica Stary Tor, przypomnę, jest to zadanie, które było zgłoszone przez radnych, zostało ono w 
pełni zrealizowane oraz zakup usług remontowych. Wszystkie konserwacje oświetlenia, dróg, 
naprawę dróg, remonty cząstkowe, konserwacje elementów małej architektury. Łączna ilość 
wydatków na ten cel to 3741000,00 zł. Szkoły i przedszkola, które powstały, to jest Szkoła 
Podstawowa w Sadowej, nowe przedszkole w Dąbrowie Leśnej. Są to dwie placówki oświatowe, 
które działają, które służą naszym mieszkańcom. Dodatkowo przez cały okres poprzedniego roku, 
realizowane były remonty pomieszczeń sanitarnych przebieralni w szkole w Dziekanowie Leśnym. 
Dokończone zostało miasteczko ruchu drogowego przy szkole w Dziekanowie Polskim. Jeżeli chodzi o 
Dziekanów Leśny, był to kolejny etap remontów, które zostały przeprowadzone w łazienkach. W tej 
chwili w całej szkole są nowe łazienki odpowiadające standardom. Gminne place zabaw, 
modernizacja placu zabaw przy ulicy Rodziewiczówny i budowa i modernizacja boiska przy ulicy 
Waligóry. To są dwa zadania, których wartość to 616000,00 zł. Park Kieszonkowy, który myślę, że 
każdy z Państwa widzi, znajduje się przy ulicy Warszawskiej. Sukcesywnie w każdym roku, tak samo i 
w poprzednim, poprawialiśmy bezpieczeństwo pieszych w gminie poprzez doświetlanie miejsc i 
przejść dla pieszych. Budowa świetlicy miejskiej w Dziekanowie Leśnym. Zadanie, które zostało 



rozpoczęte, jest realizowane. Wszystkie roboty budowlane, rozbiórkowe były wykonane na kwotę 
618000,00 zł. Pozostałe zadania samorządowe Gminy Łomianki. Praktycznie wszystkie inwestycje są 
dofinansowywane ze środków zewnętrznych. Bardzo dużo pozyskujemy tych środków są, jest to 
kwota 13500000,00 zł. Między innymi rozbudowa sieci dróg rowerowych na obszarze Gmin 
Czosnów, Izabelin, Łomianki, Stare Babice, poprawa bezpieczeństwa pieszych na ulicy Dolnej, 
zagospodarowanie zieleni w pasie drogowym ulicy Warszawskiej, budowa i modernizacja boiska przy 
ulicy Waligóry, zakup radiotelefonów dla OSP Dziekonowa Polskiego i umundurowania bojowego dla 
OSP z Łomianek, wygłuszenie sali głównej świetlicy miejskiej w Burakowie, są to też działania dla 
Rady Seniorów i Rady Młodzieżowej oraz oczywiście budowa budynku Ośrodka Pomocy Społecznej 
przy ulicy Jaśminowej, która zacznie się w roku bieżącym. Dodatkowo fundusze zewnętrzne to udział 
naszej gminy w partnerskiej inicjatywie miast, także obiekty sportowe. Mówię tutaj o budowie 
zaplecza sportowego przy ulicy Wiślanej. Z funduszy zewnętrznych dofinansowany jest między 
innymi gminny punkt konsultacji programu Czyste Powietrze, gdzie cieszy się bardzo dużym 
zainteresowaniem. Pokazują to te liczby, które mamy zaprezentowane oraz punkt informacji dla 
przedsiębiorców. Zainteresowanie jest bardzo duże. Panie przyjmują wielu przedsiębiorców i ten 
punkt na pewno będzie w dalszym ciągu utrzymany, będziemy pomagać naszym przedsiębiorcom. 
Zagospodarowanie przestrzenne gminy. Dzisiaj obecnie Wydział Gospodarki Przestrzennej, w roku 
ubiegłym Wydział Geodezji, Gospodarki, Nieruchomościami i Zagospodarowania Przestrzennego. To 
są trzy zmiany planów miejscowych, przystąpienie do sporządzenia dwóch miejscowych planów i 51 
decyzji o wysokości opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości. Do zasobu nieruchomości 
gminnych pozyskano 172 działki. Najczęściej są to działki pod drogi, które będą i są realizowane. 
Promocja, sprawy społeczne i edukacja. Bardzo dużym osiągnięciem i bardzo cieszącym się 
powodzeniem jest karta mieszkańca. Korzysta z niej coraz więcej mieszkańców. Mieszkańcy bardzo 
zadowoleni są, przystępują też przedsiębiorcy do tej współpracy. Miałam sama okazję i zaszczyt 
podpisywać wiele umów. W związku z powyższym jest to działanie, które będziemy kontynuować i 
jest ono sprzyjające współpracy i rozwijaniu patriotyzmu takiego lokalnego, gdzie tutaj u nas na 
miejscu w Łomiankach możemy korzystać z wielu usług i zniżek. Promocja gminy to wydarzenia 
integracyjne dla mieszkańców, działania proekologiczne, współpraca międzynarodowa. Wszystkie 
spotkania, spektakle, dni młodzieży, to cały czas robiliśmy i tych działań kontynuacja będzie w 
kolejnych latach. Działania społeczne Urzędu Miejskiego. Realizacja zadań z zakresu współpracy z 
NGO, to jest kwota 1434000,00 zł. To są bardzo duże środki, gdzie są to zadania publiczne. Obsługa 
procesu Łomiankowskiego Mechanizmu Partycypacyjnego. Cały czas współpracowaliśmy z Radą 
Seniorów oraz Radą Młodzieżową. Także realizacja gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Łomiankowski Mechanizm 
Partycypacyjny, tak jak i w tym roku, tak samo w 2023, cieszył się bardzo dużym powodzeniem. 
Wybrane zostało 10 projektów za kwotę 1000000,00 zł, są to: pomoc psychologiczna, organizacje 
bezpłatnych koncertów muzycznych i zajęć sportowych, wykonanie nowych nasadzeń i kolejny punkt 
to EED. Fundusz sołecki. Wszystkie zadania, które zostały zgłoszone i zaakceptowane przez 
mieszkańców w wyniku wyborów w funduszu sołeckim, zostały tutaj zrealizowane, między innymi 
jest to utrzymanie gotowości bojowej OSP Dziekanów Polski, zakup nieruchomości na terenie 
sołectwa, dofinansowanie projektu placu zabaw dla dzieci przy Ogródku Jordanowskim, jeżeli chodzi 
o Łomianki Chopina, równanie dróg gminnych i na przykład podniesienie jakości edukacji w Szkole 
Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Dziekanowie Leśnym, także są to pikniki edukacyjno-
sportowe, spotkania integracyjne. Oświata i edukacja. Gmina prowadzi 6 szkół podstawowych, 4 
przedszkola oraz od 1 stycznia 2022 roku liceum ogólnokształcące. W roku 2023 rozpoczęliśmy 
projekt przystosowania szkoły podstawowej, która w tej chwili już jest nieczynną szkołą podstawową 
pod żłobek. Jest to zadanie także dofinansowane i prace w tym względzie są kontynuowane. W 
sierpniu otwieraliśmy uroczyście przedszkole i szkołę w Sadowej. Oświata i edukacja dalej. 
Uzyskaliśmy dotację na zakup książek i doposażenie biblioteki szkolnej. Zrealizowaliśmy rządowy 
program Aktywna Tablica. przekazaliśmy blisko 350 laptopów dla uczniów w ramach programu 
„Laptop dla ucznia''. Zrealizowaliśmy przedsięwzięcia finansowe z funduszy sołeckich osiedli 



związanych z doposażeniem szkół podstawowych w książki, sprzęt sportowy, elektroniczny o łącznej 
wartości 49000,00 zł. Jeżeli chodzi o jednostki pomocnicze ZWiK. ZWiK wybudował, już tutaj 
patrzymy, zakończył, wybudował w 2023 inwestycje za kwotę prawie 12000000,00 zł i rozpoczął 
budowę sieci wodociągowo-kanalizacyjnej w ulicy Małej i tam wydatki były w 2023 na kwotę 
186000,00 zł. Straż Miejska Łomianki. Myślę, że tutaj bardzo znamienita liczba, to jest 14808,00 zł 
interwencji, gdzie interwencje dotyczące spalania w piecach to jest 184 sztuki, interwencje dotyczące 
ruchu drogowego to jest 1381, interwencje dotyczące zwierząt to jest 705. Niestety interwencji 
wobec osób nietrzeźwych było 369 aż. I 767 interwencji dotyczących awarii technicznej. Straż 
miejska zajmuje się monitoringiem miejskim i jest to system sukcesywnie rozbudowywany. W roku 
poprzednim plac zabaw na ulicy Marii Rodziewiczówny, na rondzie Kazimierza Majdańskiego, przy 
ulicy Rolniczej i na rondzie Stefana Sikorskiego zostały zamontowane kamery. Straż miejska także 
angażuje się we wszystkie akcje promujące bezpieczeństwo, w tym noszenie odblasków, akcje 
profilaktyczne, warsztaty, między innymi ABC Rowerzysty. Komunikacja Miejska Łomianki. Spółka 
realizuje zadania własne gminy w zakresie publicznego transportu zbiorowego. W roku 2023 
autobusy spółki wykonały łącznie ponad 2000000 kilometrów przebiegu i przewiozły blisko 6000000 
pasażerów. Na koniec 2020 roku spółka dysponowała łącznie 41 autobusami. Dwa autobusy zostały 
zakupione w roku poprzednim, są to autobusy przegubowe i obsługujemy najczęściej linie z 
Łomianek do Warszawy, tak żeby ta droga była łatwiejsza i realizowana w większym komforcie. 
Komunikacja miejska ma oczywiście duże plany rozwojowe. Zakontraktowane zostały dostawy 
dwóch sztuk nowych autobusów i wartość których wynosi 3000000,00 zł. Ponadto spółka złożyła 
wniosek o dofinansowanie zakupu dwóch nowych autobusów elektrycznych, stacji ładowania oraz 
instalacji fotowoltaicznej. Centrum Kultury. W roku ubiegłym oferta zajęć cyklicznych obejmowała 58 
rodzajów zajęć i warsztatów. Skorzystało z niej 1628 uczestników. Pozyskano środki zewnętrzne w 
wysokości 596000,00 zł. Wszystkie zajęcia, które były, patrząc na ilość uczestników, cieszą się bardzo 
dużym powodzeniem. Sale pękają w szwach. W związku z powyższym cały czas Centrum Kultury 
rozszerza swoją ofertę i możliwości bezpłatnych koncertów między innymi i zajęć kulturalnych. 
Biblioteka. Kupiliśmy prawie 3000 nowych książek, 55 gier planszowych, 68 audiobooków oraz 110 
filmów DVD. Czytelnictwo w Łomiankach bardzo się poprawia. Zarejestrowano 4453 nowych 
czytelników. Biblioteka korzysta także z funduszy zewnętrznych. Kwota dofinansowania tutaj na 
program „Blisko'', wyniosła 67000,00 zł. Ośrodek Pomocy Społecznej. Zgodnie ze statutem celem 
działania Ośrodka Pomocy Społecznej jest pomoc w zaspokojeniu niezbędnych potrzeb życiowych 
oraz wsparcie przezwyciężeniu trudnych sytuacji w życiu osób i rodzin. Myślę, że zakres zadań, który 
tutaj jest, niestety zmieścił się na slajdzie drobnym druczkiem, pokazuje jak bardzo Ośrodek Pomocy 
Społecznej dużo ich wykonuje. Są to zadania gminne oraz bardzo wiele zadań rządowych. Ja nie będę 
już ich czytać, ponieważ jest ich bardzo dużo. Myślę, że niepodważalnym jest to, jak Ośrodek Pomocy 
Społecznej prężnie działa i jak bardzo nam wszystkim jest potrzebne. Stąd też budowa nowej 
siedziby, która będzie w tym roku już realizowana, myślę, że przyczyni się do jeszcze większego 
rozwojowi. Zarządzenie obiektami sportowymi, jeżeli chodzi Integracyjne Centrum Dydaktyczno-
Sportowe. To są remonty budynku ICDS, modernizację systemu przeciwpożarowego, prace 
malarskie, wymianę oświetlenia na energooszczędne, montaż klimatyzacji w szkole podstawowej nr 
3 i liceum, budowa systemu rozsączania na parkingi ICDS. Także wykonywano prace na pływanie. W 
roku ubiegłym ICDS był organizatorem i współorganizatorem wielu akcji i imprez sportowych. Myślę, 
że wielu z Państwa brało w nich czynny udział. Wiem, widzieliśmy się wielokrotnie, więc na slajdzie 
jest pokazane część z nich. Niestety nie sposób jest wszystkich umieścić w prezentacji. Ochrona 
środowiska i ekologia. Ochrona środowiska i ekologia to między innymi gminne programy 
gromadzenia wody, wymiany pieców i usuwania azbestu. Przedstawione liczby pokazują jak duże 
zainteresowanie jest nim. Programy te od kilku lat są realizowane, są kontynuowane. Mieszkańcy 
przychodzą, składają wnioski wielokrotnie, jeżeli chodzi o gminny program gromadzenia wody. 
Prosiliśmy i wnioskowaliśmy radę o zwiększenie środków finansowych, ponieważ było tak duże 
zainteresowanie mieszkańców i za każdym razem było to robione, ponieważ chcemy prowadzić takie 
kampanie, prowadzimy je i cieszymy się, że mieszkańcy z nich korzystają. Łomiankowski Mechanizm 



Partycypacyjny w dużej mierze to zadania także zielone, między innymi hotel dla dzikich zapylaczy i 
pływające jako wyspa na Jeziorze Fabrycznym. Współpracujemy, dzisiaj będzie uchwała na ten 
temat. Mamy program dotyczący ochrony zwierząt. W związku z powyższym bezpłatna sterylizacja i 
kastracja zwierząt właścicielskich, to jest 196 wniosków, które zostały zrealizowane. Cały czas 
współpracujemy z najlepszym w okolicy schroniskiem, czyli schroniskiem na Paluchu, do którego 
niestety odłowiono 24 psy i przywieziono 15 kotów. Gmina prowadziła także opiekę nad kotami 
wolnożyjącymi. Zrealizowano 494 różnych zabiegów weterynaryjnych na kotach wolnożyjących za 
kwotę prawie 60000,00 zł. Także bezpłatne jest w naszej gminie czipowanie zwierząt, kotów 
wolnożyjących, gdzie mieszkańcy bardzo chętnie z tego korzystają, bardzo dużo wniosków napływa. 
Także te działania, które są prowadzone przez wydział jeżeli chodzi o coroczne, dwukrotne, w ciągu 
roku, bezpłatne czipowanie zwierząt w budynkach, najczęściej urzędu, które są realizowane, cieszą 
się dużym powodzeniem. Jeżeli chodzi o projekty tak zwane zielone, Ptasia Oaza przy ulicy Spokojnej 
w Gminie Łomianki i zagospodarowanie zieleni w pasie drogowym ulicy Warszawskiej na odcinku od 
Armii Poznań do ulicy Graniczna. Gospodarka komunalna. Place zabaw. Usunięcie i utylizacja ziemi z 
górek na placu zabaw przy ulicy Rolniczej w Łomiankach oraz przygotowanie terenu pod nasadzenia. 
Oczyszczenie i piaskowanie nawierzchni kortu przy ulicy Waligóry. Montaż mobilnego zestawu do 
piłki siatkowej na placu zabaw przy ulicy Rolniczej w Kiełpinie. Montaż stelaży wraz z żaglami 
przeciwsłonecznymi na dwóch placach zabaw w Gminie Łomianki. Na cmentarzu utwardzono kostką 
betonową teren przeznaczony pod pojemniki na odpady oraz alejki wejściowe. Wykonano pięć alejek 
pieszych na łączną za łączną kwotę 82000,00 zł. Dokonano też nasadzeń roślinnych. Dziękuję 
Państwu serdecznie. Szczegółowy raport jest na stronie urzędu gminy.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo, Pani Burmistrz. Zapraszam Państwa radnych na miejsce. Bardzo proszę, 
kontynuujemy dzisiejszy porządek. Jesteśmy przy punkcie 2, debata nad raportem o stanie Gminy 
Łomianki. Bardzo proszę, Pan burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni, Szanowni Państwo, wypełniając obowiązek 
nałożony ustawą o samorządzie gminnym, w terminie ustawowym przedłożyłem Państwu raport o 
stanie gminy za rok 2023. Raport ten obejmuje podsumowanie działalności burmistrza w roku 
poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii uchwał Rad Gminy. Raport 
obejmuje okres, kiedy ja osobiście nie pełniłem funkcji burmistrza, ale zgodnie z zasadą ciągłości 
władzy, to mi będziecie Państwo udzielać wotum zaufania. Zapraszam do debaty nad raportem 
gminy za rok 2023. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Proszę 
Państwa, rozumiem że dyskusji nie mamy. Przechodzimy do punktu 3. Projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Łomianek wotum zaufania za rok 2023. Bardzo proszę Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej o opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wniosek o udzielenie 
absolutorium.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa do tego projektu? Nie widzę. Szanowni Państwo, uchwała w 
sprawie udzielenia Burmistrzowi Łomianek wotum zaufania za rok 2023. Na podstawie art. 18 ust. 2 
pkt 4a w związku z art. 28a ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, Rada 
Miejska w Łomiankach uchwala co następuje. §1 Po odbyciu debaty nad raportem o stanie gminy za 



rok 2023, udziela się Burmistrzowi Łomianek wotum zaufania. §2 Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia. Bardzo proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. 21 osób za. Projekt uchwały numer 4. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Łomianki 
za 2023 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łomianki za 2023. Bardzo proszę 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała.  
 
Kolejny Mówca 
- I bardzo proszę Panią skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, ja odczytam uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez 
Burmistrza Łomianek sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Łomianki za rok 2023. Uchwała nr 
3E/301/2024 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 kwietnia 
2024 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Łomianek sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy Łomianki za rok 2023. Na podstawie art. 13 ust. 5, art. 19 ust. 2 ustawy o 
Regionalnych Izbach Obrachunkowych, skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie: Przewodnicząca - Agnieszka Małkowska, Członkowie - Ewa Dziarnowska i Romana 
Ignasiak, uchwala co następuje. §1 Wydaje opinię pozytywną o przedłożonym przez Burmistrza 
Łomianek sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Łomianki za rok 2023. §2 Od niniejszej uchwały 
służy odwołaniu do kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 dni od 
dnia doręczenia. Uzasadnienie. W dniu 28 marca 2024 do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie wraz z zarządzeniem numer WAO.0050.71.2024 Burmistrza Łomianek z dnia 28 marca 
2024 roku wpłynęło sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Łomianki za rok 2023. Wraz ze 
sprawozdaniem została przedłożona informacja o stanie mienia Gminy Łomianki. Skład orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie opiniując powyższe sprawozdanie, dokonał jego 
analizę oraz porównania z dokumentami źródłowymi będącymi w posiadaniu izby. W efekcie 
powyższych działań, skład stwierdził co następuje. Uchwalony przez Radę Miejską w Łomiankach 
budżet gminy na rok 2023 po uwzględnieniu zmian w ciągu roku, przewidywał plan dochodu w 
wysokości 194429657,84 zł. Został on wykonany w wysokości 194441940,31 zł, co stanowi 100,01% 
planu. Z tego dochody bieżące wykonano w kwocie 192137368,83 zł, co stanowiło 100,15% planu. 
Dochody majątkowe wykonano w kwocie 2304572,48 zł, co stanowi 89,08% planu. Uchwalony przez 
organ stanowiący budżet po uwzględnieniu zmian, przewidywał plan wydatków w wysokości 
220892582,31 zł. Został on wykonany w kwocie 205060199,10 zł, co stanowi 92,83% planu. Z tego 
wydatki bieżące wykonano o wysokości 184666422,71 zł, co stanowi 94,53% planu. Wydatki 
majątkowe wykonano o wysokości 20393776,39 zł, co stanowi 79,86% planu. W wydatkach 
wykonanych ujęte zostały wydatki niewygasające w kwocie 1200000,00 zł. Wykonane wydatki 
bieżące na koniec roku budżetowego są niższe od wykonanych dochodów bieżących, co oznacza, że 
zachowany został wymóg określony w art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. Wynik budżetu 
za rok 2023 zamknął się deficytem w kwocie 10618257,79 zł, przy planowanym deficycie w kwocie 
26462924,47 zł. Rozchody zostały wykonane w wysokości 3000000,00 zł, to jest 100% planu i 
dotyczyły wykupu obligacji serii F wyemitowanych w BGK obligacji. Z przedłożonego sprawozdania 
Rb-N o stanie należności oraz wybranych aktywów finansowych wynika, że gmina posiadała 
należności wymagalne w kwocie 8594616,32 zł, co stanowi 4,42 % dochodów wykonanych. Na 
podstawie sprawozdania Rb-Z według stanu na koniec czwartego kwartału 2023 ustalono, że 
zobowiązania gminy według tytułów dłużnych na koniec 2023 wyniosły 25000000,00 zł, co stanowi 
12,86% wykonanych dochodów ogółem, przy czym gmina nie była obciążona zobowiązaniami 
wymagalnymi. Wartość niewymagalnych zobowiązań z tytułu udzielonych poręczeń na koniec 2023 
wyniosła 16583,00 zł. Wskaźnik spłaty długów wraz z kosztami jego obsługi nie przekroczył limitu 



wynikającego z art. 243 ustawy o finansach publicznych. Z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż 
napojów alkoholowych oraz części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w 
obrocie hurtowym na plan 1430631,60 zł, zrealizowano dochody w wysokości 1418425,66 zł, co 
stanowi 99,15% planu. Wykonane wydatki na działania związane z przeciwdziałaniem alkoholizmowi 
i zwalczaniem w narkomanii na plan 1721327,69 zł, wyniosły 1450845,74 zł, to jest 84,29%. 
Sprawozdanie zawiera wykaz oświatowych jednostkach budżetowych posiadających wydzielone 
rachunki dochodów oraz wydatków nimi finansowanych. Zgodnie z art. 269 pkt 2 i 3 ustawy o 
finansach publicznych w sprawozdaniu z wykonania budżetu uwzględniono zmiany w planie 
wydatków na realizację programu finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 
1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych, dokonane w trakcie roku budżetowego oraz stopień 
zaawansowania realizacji programów wieloletnich. Zgodnie z art. 6r ust. 2e ustawy 13 września 1996 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, w sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu ujęto 
informacje o wysokości zrealizowanych w 2023 roku dochodów z tytułu opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz wydatków poniesionych na funkcjonowanie systemu gospodarowania 
odpadami komunalnymi z wyszczególnieniem kosztów, o których mowa w art. 6r ust. 2 do 2c wyżej 
wymienionej ustawy wraz z objaśnieniami. W ocenie składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie, przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Łomianki za 
rok 2023, spełnia wymogi określone obowiązującymi przepisami prawa i stanowi dobre źródło 
informacji o realizacji budżetu gminy w 2023 roku. Mając na względzie powyższe, wydano opinię jak 
w sentencji uchwały. Przewodnicząca składu orzekającego Agnieszka Małkowska, 24 kwietnia 2024. 
Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję. 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Łomianki za 2023 rok 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łomianki za 2023 rok. Na podstawie art. 18 ust. 
2 pkt 4 ustawy z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 o finansach publicznych, Rada Miejska w Łomiankach uchwala co następuje. §1 Po 
rozpatrzeniu zatwierdza się sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Łomianki za 2023 rok. §2 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Bardzo proszę Państwa 
radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo. 21 za. Przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łomianek absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Gminy łomianki za 2023 rok. Pozwolę sobie Państwu odczytać uchwałę składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 19 czerwca 2024 roku w sprawie opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łomiankach, w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Łomianek za 2023 rok. Na podstawie art. 13 pkt 8 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 
października 1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, skład orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie: przewodnicząca - Agnieszka Małkowska, członkowie - Ewa 
Dziarnowska, Romana Ignasiak, uchwala co następuje. §1 Wydaje opinię pozytywną o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łomiankach w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Łomianek za 2023 rok. §2 Od niniejszej uchwały służy odwołanie do kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. Uzasadnienie. W dniu 12 
czerwca 2024 roku przy piśmie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łomiankach numer 
BRM.004.14.2024 do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie przekazany został wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łomiankach z dnia 12 czerwca 2024 roku w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Łomianek za rok 2023. Z przedłożonego wniosku wynika, iż Komisja 
Rewizyjna Rady Miejskiej w Łomiankach rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 
Łomianki za rok 2023 wraz z opinią składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie w tym sprawozdaniu. Sprawozdanie finansowe oraz informacje o stanie mienia gminy. 
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu gminy za rok 2023 i wystąpiła do 
Rady Miejskiej w Łomiankach z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Łomianek za rok 



2023. Skład Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łomiankach liczy pięciu radnych. W głosowaniu 
brało udział czterech członków komisji. Jeden członek komisji był nieobecny. Wynik głosowania był 
następujący: cztery głosy za, zero głosów przeciw i zero głosów wstrzymujących się. W tym stanie 
rzeczy skład orzekający stwierdził, iż wniosek Komisji Rewizyjnej spełnia wymogi wynikające z 
obowiązujących przepisów prawa i wydał opinię jak w sentencji uchwały. Podpisała przewodnicząca 
składu orzekającego. Bardzo proszę o opinię Komisji Rewizyjnej, odczytanie wniosku. Pan 
przewodniczący.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Miejskiej w 
Łomiankach w sprawie o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Łomianek za rok 2023. Komisja 
Rewizyjna w składzie: Marcin Kolwas, Eliasz Grubiński, Mateusz Krogulec, Piotr Rusiecki, Tomasz 
Dąbrowski nieobecny, na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 12 czerwca 2024 roku w sprawie wniosku o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Łomianek. Za przyjęciem wniosku opowiedziało się czterech 
radnych, przy zero głosów przeciw, przy jednym nieobecnym. Komisja Rewizyjna pozytywnie 
zaopiniowała wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Łomianek, a co za tym idzie, komisja 
przedkłada Radzie Miejskiej w Łomiankach wniosek o udzielenie absolutorium. Działając na 
podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, po rozpatrzeniu: 
1) sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za rok 2023; 2) informacje o stanie mienia 
Gminy Łomianki wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie oraz sprawozdania 
finansowego za rok 2023, Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Łomiankach pozytywnie opiniuje 
wykonanie budżetu Gminy Łomianki za 2023 rok i wnioskuje do Rady Miejskiej w Łomiankach o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Łomianek za rok 2023. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? 
Bardzo proszę, Pan radny Piotr Rusiecki.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, ja chciałbym wyraźnie podkreślić, że te trzy uchwały, które teraz podejmujemy dotyczą Pani już 
byłej burmistrz, Małgorzaty Żebrowskiej-Piotrak i myślę, że też to pokazuje, że te 21 głosów to jest 
generalnie ocena pozytywna. Można by było oczywiście zawsze się do czegoś doczepić, gdyby ktoś 
chciał być złośliwy. Niemniej ja tylko myślę, że módlmy się, żeby gorszych lat w przyszłości najbliższej 
nie było. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy ktoś jeszcze z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
projektu tej uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Łomianek absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4, 
art. 28a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz art. 271 ust. 1 ustawy z 
dnia 27 sierpnia 2009 o finansach publicznych, po zapoznaniu się: z sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Łomianki za 2023 rok, sprawozdaniem finansowym Gminy Łomianki za 2023 rok, 
opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, informacją o stanie mienia Gminy Łomianki, 
stanowiskiem Komisji Rewizyjnej, Rada Miejska w Łomiankach uchwala co następuje. §1 Udziela się 
Burmistrzowi Łomianek. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. §2 Uchwała wchodzi 
w życie z dniem podjęcia. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo. 21 osób za. 
Bardzo proszę, Pan burmistrz. [brawa]  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, bardzo dziękuję za udzielenie absolutorium. A myślę, że jak 



tutaj Pan radny miał taką świetną myśl, żeby się zacząć modlić, to może by tak wyszedł do mikrofonu 
i zaczął wspólną modlitwą następną część już obrad. Dziękuję. [brawa]  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Projekt uchwały numer 6 w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej powiatowi w formie dotacji celowej. Bardzo proszę o opinię 
Przewodniczącego Komisji Budżetowej.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Panią Naczelnik Wydziału Promocji o omówienie projektu uchwały. 
Pani Jolanta Pająk.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, przedłożyliśmy Państwu projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
powiatowi warszawskiemu zachodniemu w celu organizacji wypoczynku letniego dla dzieci ze 
środowisk polskich na wschodzie. Są to dzieci z Litwy. Pomysł został zainicjowany przez starostę 
powiatu warszawskiego zachodniego. On był kontynuowany w ubiegłych latach. Do udziału w tym 
zadaniu zostały zaproszone wszystkie gminy powiatu warszawskiego zachodniego i z informacji, 
które uzyskałam w starostwie powiatowym, wszystkie gminy zadeklarowały udział w tym zadaniu i 
pomoc finansową dla powiatu. Zgodnie z zaproponowaną uchwałą Gmina Łomianki przekazałaby 
powiatowi 18600,00 zł na organizację tych kolonii dla dzieci z Litwy. Szacowany ogólny koszt tych 
kolonii to jest prawie 130000,00 zł. Przy tych wartościach proponowana dotacja to jest 
zabezpieczenie kolonii dla piętnaściorga dzieci. Chciałam jeszcze dodać, że oprócz gmin z powiatu 
warszawskiego zachodniego, do tego projektu przystąpiła też Gmina Teresin i powiat pruszkowski.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo serdecznie dziękuję, Pani Naczelnik. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać 
głos w tej sprawie? Nie widzę, dziękuję. Zapraszam Panią naczelnik. Dziękuję bardzo. Projekt uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej powiatowi warszawskiemu 
zachodniemu z przeznaczeniem na organizację wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży ze 
środowisk polskich na wschodzie w ramach krzywienia kultury i polskiego dziedzictwa narodowego. 
Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo. 21 głosów za. Szanowni Państwo, 
przechodzimy do punktu 7. Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany WPF. Bardzo proszę o opinię 
Komisję Budżetową. Bardzo proszę, Panie Przewodniczący.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała zmiany w Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Łomianki wraz z autopoprawką. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pani Skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, tutaj przedłożyliśmy autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łomianki na lata 2024-2034. Ta autopoprawka wynika z 
tego, że zostały otwarte oferty na przetarg na budowę pętli autobusowej u zbiegu ulic Kołłątaja, 
opaski ulicy Kolejowej i niezbędne jest zwiększenie środków w limicie wydatków na rok 2025 w celu 
rozstrzygnięcia przetargu i podpisania umowy na wyżej wymienione przedsięwzięcie. Nadmienię, że 



to przedsięwzięcie jest dofinansowane z Polskiego Ładu w kwocie 2000000,00 zł. Jeżeli chodzi o 
zmiany WPF-ie, to dochody zwiększają się o kwotę 4513210,80 zł. Wydatki zwiększają się o kwotę 
4033210,80 zł. Zmienia się, proszę Państwa, wynik budżetu, czyli deficyt zmniejsza się i deficyt 
będzie wynosił kwotę 26544666,68 zł. Zmieniają się również przychody, które zmniejszają się o 
kwotę 480000,00 zł z tytułu emisji obligacji gminnych. W WPF-ie w załączniku 2 dokonuje się zmian 
na przedsięwzięciach. Wprowadza się pięć nowych przedsięwzięć. Wszystkie szczegóły macie 
Państwo opisane w objaśnieniach do projektu uchwały z autopoprawką. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo serdecznie dziękuję. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Dziękuję. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łomianki na 
lata 2024-2034. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Bardzo proszę. Dziękuję bardzo. 16 
głosów za, 4 przeciw, 1 głos wstrzymujący się. Dziękuję bardzo. Przechodzimy, Szanowni Państwo, do 
punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki. 
Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Budżetowej Marcina Kolwasa radnego o opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Panią skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, zmiany w uchwale budżetowej polegają na zmianie zarówno dochodów, jak i 
wydatków. W tym projekcie zwiększa się dochody budżetu o kwotę 3252705,31 zł. Zwiększa się 
wydatki budżetu o kwotę per saldo 2772705,31 zł. Zmienia się wynik budżetu, czyli deficyt zmniejsza 
się o kwotę 480000,00 zł i po zmianach wynosi 26544666,68 zł. Zmniejszają się również przychody o 
kwotę 480000,00 zł i przychody po zmianach wynoszą 29544666,68 zł. I tutaj te przychody 
zmniejszają się z tytułu emisji obligacji gminnych. Rozchody pozostają bez zmian. Jeżeli chodzi o 
dochody, to plan dochodów po zmianach będzie wynosił 246446658,46 zł. Dochody bieżące będą 
wynosiły 235040497,22 zł. Dochody majątkowe 11406161,24 zł. Plan wydatków po zmianach będzie 
wynosił 272991325,14 zł, z tego wydatki bieżące 229277170,24 zł. Wydatki majątkowe będą 
wynosiły kwotę 43714154,90 zł. Deficyt w kwocie 26544666,68 zł zostanie pokryty przychodami z 
wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych w kwocie 
12844666,68 zł z emisji obligacji gminnych w kwocie 13700000,00 zł. Przychody budżetu w kwocie 
29544666,68 zł pochodzą z następujących tytułów: z wolnych środków kwota 15844666,68 zł, z 
emisji obligacji gminnych 13700000,00 zł. W uchwale tej zmienia się również limity zobowiązań do 
zaciągnięcia i tak te limity będą wynosiły: z tytułu zaciąganych kredytów na sfinansowanie 
występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 2000000,00 zł i to pozostaje bez zmian, z tytułu 
emisji obligacji gminnych na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 13700000,00 zł. 
Jeżeli chodzi o dochody, to tutaj mamy zmiany zarówno w dochodach bieżących, jak i w dochodach 
majątkowych i to samo jest przy wydatkach, mamy zmiany zarówno w wydatkach bieżących, jak i 
wydatkach majątkowych. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, Pani 
radna Joanna Zabłocka-Łudzeń.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry wszystkim Państwu. Mam pytanie w zasadzie do Pani wiceburmistrz, Pani Gawin. 
Chciałam zapytać się, bo tutaj mamy dofinansowanie budowy i modernizacji tego obiektu 



sportowego, zaplecza sanitarnego, tam jest dofinansowanie 1300000,00 zł. Chciałam się zapytać, czy 
w poprzednim przetargu, jeżeli to jest wydatek na pierwsze wyposażenie zaplecza sanitarnego, czy w 
poprzednim przetargu te sanitariaty nie były przewidziane? Czy to pierwsze wyposażenie za 
1300000,00 zł, to są sanitariaty, szafki? A w pierwszym przetargu, jeśli to jest budynek sanitarny, to 
tam nie były wbudowane toalety, prysznice, tylko co? Dziwi mnie trochę te 1300000,00 zł na 
pierwsze wyposażenie, bo pamiętamy, że mamy dostać dofinansowanie 3700000,00 zł, które miało 
stanowić 95% wydatków na ten obiekt, a już wydaliśmy, no nie wiem grubo ponad ile milionów, 
dołożyliśmy do tej budowy i teraz kolejne 1300000,00 zł na ostatnie wyposażenie, chyba, że tam 
jeszcze jest parking do zbudowania, tak? Ale i tak trochę mnie dziwi ta suma. To jest jedna rzecz, to 
jest jedno pytanie. Drugie pytanie dotyczy, właściwie to już nie wiem do kogo, czy do Pani, czy do 
Pana burmistrza. Pamiętamy jak nieobecny już tutaj radny Skonieczny walczył o Wiślaną przez wiele 
lat i wysłuchiwaliśmy kolejny raz, że ciągle jest na etapie przygotowań, na etapie dokumentacji. No i 
znowu zdejmujemy pieniądze z Wiślanej, dlatego że jeszcze się robi dokumentacja. Ja po prostu nie 
tyle prosiłabym o zapewnienie, że to już ostatni raz dowiadujemy się, że jest organizowana, 
przygotowywana dokumentacja i że naprawdę ta budowa się zacznie. Wiem, że to jest wielka 
inwestycja za wielkie pieniądze, musimy się starać o to dofinansowanie, ale to już tyle lat trwa 
zbieranie tej dokumentacji, że jesteśmy tym zdecydowanie zmęczeni. Już nie mówię o mieszkańcach. 
Trzecia sprawa dotyczy szkoły na Łomiankach Dolnych. Rozumiem, że tam rzeczywiście musi się 
toczyć cały proces dokumentacji, przygotowywania projektu. Natomiast chciałam się zapytać, bo 
szczerze mówiąc umknęło to mojej pamięci, czy myśmy pozyskali w końcu tą działkę? Tak. Więc, czy 
w takim razie ten projekt, który wcześniej Państwo nam pokazywali, jest dalej aktualny? Czy będzie 
nowy projekt? Bo ten projekt, który był poprzedni, który widzieliśmy na takim wstępnym spotkaniu 
dotyczącym projektu tej szkoły, mieścił się na tej mniejszej działce i szczerze mówiąc miał wiele wad, 
chociażby to, że ta szkoła jest za mała w tym projekcie i że łączy za bardzo, podkreślam, łączy liceum 
z podstawówką, dzielenie pracowni i takie inne rzeczy, które pozostawia wiele do życzenia. Także 
rozumiem, że ten projekt, który będzie robiony, to nie ma wiele wspólnego z tym, co nam Państwo 
pokazywali, czy jak to ma wyglądać? Dobrze, to dziękuję bardzo. To wszystko.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani wiceburmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Państwa, więc zaczynając od pierwszego pytania, czyli zaplecze przy boisku, przy ulicy 
Wiślanej. Jeżeli chodzi o pierwsze wyposażenie, to jest pierwsze wyposażenie, które będzie doliczone 
jako wartość inwestycji. Będą to: meble, sprzęt sportowy. Projekt i przetarg, który był, nie opiewał 
tego. Sanitariaty, o których Pani radna mówiła są oczywiście, bo budynek zgodnie z umową będzie 
wykończony i jednak nie będzie wyposażony. W związku z powyższym jest to wyposażenie, które jest 
niezbędne do funkcjonowania de facto tego obiektu, ponieważ musi być chociażby umeblowany. I to 
są te zakupy. Jeżeli chodzi o miejsca postojowe, chcemy żeby te miejsca postojowe na terenie 
obiektu były wyposażone, były wykonane z kostki. W związku z powyższym mamy wstępne szacunki 
kosztów tego wykonania. Stąd też nasz wniosek o zwiększenie takiej kwoty. Jeżeli chodzi o ulicę 
Wiślaną, jest to przesunięcie środków finansowych, ponieważ te środki finansowe w roku bieżącym 
tak oczywiście są zdejmowane. Niemniej jednak w tej samej wysokości one są w przyszłym roku. 
Myślę, że na kolejnych sesjach już będziemy tylko i wyłącznie zwiększać środki finansowe i 
wnioskować o zwiększenie środków finansowych na ulicę Wiślaną, ponieważ wszystko wskazuje na 
to, że w miesiącu lipcu będzie uzyskane pozwolenie na realizację inwestycji, jeżeli chodzi o ulicę 
Wiślaną. Jeżeli chodzi o ulicę Brzegową, tak jak wydaje mi się, że mówiłam na wcześniejszych 
sesjach, pozwolenie takie zostało przez Starostwo Powiatowe w Ożarowie Mazowieckim wydane. W 
związku z powyższym przygotowujemy dokumentację przetargową. Przetarg na rozbudowę ulicy 
Wiślanej, zostanie ogłoszony w roku bieżącym. Niemniej jednak nie będziemy w stanie wydać takich 
środków finansowych, jakie były w tym roku zaplanowane w budżecie. Stąd też jest to przesunięcie, 



jest to przesunięcie tylko i wyłącznie techniczne. Prace przygotowawcze i prace budowlane 
rozbudowy ulicy Wiślanej rozpoczną się w roku bieżącym. Jeżeli chodzi o szkołę w Łomiankach 
Dolnych. Aktualnie trwa realizacja, czyli wykonanie dokumentacji projektowej na budowę tego 
obiektu. Działkę, o którą się staraliśmy w roku ubiegłym, kupiliśmy. Niemniej jednak trwa aktualnie 
procedura zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla tejże działki. W związku z 
powyższym, tak jak mówiłam i na sesjach i na spotkaniach wcześniejszych, czy komisji, w tym 
względzie nic się nie zmieniło. Projekt jest realizowany i projekt jest opracowany na tą chwilę na 
działce, którą już wcześniej mieliśmy, którą pozyskaliśmy ze starostwa. Niemniej jednak, Pani Radna i 
Państwo Radni, projekt przewiduje możliwość rozbudowy tego obiektu, tej szkoły i wykorzystanie tej 
działki, która została zakupiona. Ta koncepcja myślę, że to była ta koncepcja, o której Pani radna 
mówiła, to jest PFU, które było prezentowane w zeszłym roku. Aktualne, wstępne rozwiązania 
projektowe, różnią się od tamtych. Bryła jako taka obiektu zostanie, bo musi zostać. Niemniej jednak 
w tej chwili projektanci pracują nad bardziej funkcjonalnymi rozwiązaniami. My te wszystkie uwagi, 
które wtedy były przekazywane i przez Państwa i przez Wydział Edukacji i przez ICDS, my 
przekazaliśmy projektantom. I są już wstępnie zaproponowane bardziej funkcjonalne rozwiązania 
tak, żeby chociażby bardziej odseparować młodzież, która będzie chodziła do liceum od młodzieży, 
która będzie chodziła do klas niższych. Jak najbardziej mamy to na uwadze, pamiętamy o tym i to 
zostało przekazane. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Paweł Stasiak.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, ja mam pytanie do zarządu miasta odnośnie 
jednej z pozycji budżetu, która została dosyć drastycznie zmniejszona, a dotyczy terenów wiejskich, 
chodzi o Dziekanów Bajkowy. Czy moglibyśmy prosić w imieniu mieszkańców o krótkie uzasadnienie, 
dlaczego ta inwestycja drogowa nie będzie realizowana w tym roku i została przeniesiona? Dziękuję.  
 
-  
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani wiceburmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeżeli chodzi o rozbudowę ulicy Kownackiej, bo o tym zadaniu mówimy, w żaden sposób i tu 
chciałam przede wszystkim mieszkańców oraz Państwa zapewnić, że ta rozbudowa tej ulicy będzie 
zrealizowana. W żaden sposób zdjęcie czy przesunięcie raczej, bo to jest przesunięcie środków 
finansowych na przyszły rok, nie ma na celu braku czy zaniechania realizacji przedmiotowego 
zadania. Kilka dni temu na naszej stronie nawet umieściliśmy informację z otwarcia ofert przetargu, 
który był przeprowadzony przez ZWiK na wykonanie sieci wodociągowo-kanalizacyjnej w tejże ulicy. 
Było to drugie postępowanie prowadzone w przedmiocie tym. Mamy jedną ofertę, która mieści się 
cenowo w założonych środkach finansowych. Oferta w tej chwili jest sprawdzana. Jesteśmy wszyscy 
w bezpośrednim kontakcie z prezesem ZWiK-u, gdzie ZWiK dokłada wszelkich starań, żeby jak 
najszybciej sprawdzić te oferty zgodnie z przepisami prawa zamówień publicznych oczywiście i jeżeli 
uda się wyłonić wykonawcę, zostanie podpisana umowa. Termin realizacji zgodnie z projektowanymi 
postanowieniami umowy wynosi 300 dni. W związku z powyższym, licząc, że umowa zostanie 
podpisana chociażby na koniec lipca, bo tak te terminy mogą wyglądać, przy braku oczywiście 
odwołań ze strony wykonawców innych, w tym momencie prace wodociągowo-kanalizacyjne w tej 
drodze zakończą się w lutym przyszłego roku. Co zatem idzie, to przesunięcie finansowe, bo to nie 
jest zdjęcie środków, tylko to jest przesunięcie finansowe, środków finansowych, które będą 
przeznaczone na rozbudowę ulicy, nie mogą być wykorzystane w roku bieżący, ponieważ będą to 
prowadzone prace związane z budową sieci wodociągowo-kanalizacyjnej. Prace związane z 



rozbudową ulicy, zostaną przeprowadzone bezpośrednio po położeniu sieci. Także tak jak mówię, to 
zadanie będzie realizowane, chcemy je zrealizować. Jest to przesunięcie tylko i wyłącznie techniczne 
wynikające z tego, że pierwszy przetarg ZWiK-u nie doszedł do skutku. Oferty, które zostały złożone, 
uniemożliwiły rozstrzygnięcie tego postępowania. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Paweł Stasiak, ad vocem.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Burmistrz, jeszcze tylko doprecyzujmy. Tutaj chodzi o całą drogę czy jakiś odcinek tej drogi?  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo proszę, Pani burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Jest to odcinek, który jest własnością gminy, jest to odcinek 300-metrowy.  
 
Kolejny Mówca 
- Czyli mniej więcej 300 metrów będziemy robili przez rok, jeżeli chodzi o kanalizację? Bo to jest 
dosyć wolne tempo mi się wydaje.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny, takie są warunki przetargu. Jest to tempo, które zagwarantuje wykonanie robót. W 
związku z powyższym będziemy wszyscy dążyć do tego, tak samo ZWiK jak i my, żeby te prace tak jak 
przy każdym zadaniu, zakończyły się jak najszybciej.  
 
Kolejny Mówca 
- A czy to jest zgodne z harmonogramem ZWiK? No bo tak naprawdę to jest, jakby to powiedzieć, no 
troszeczkę pewnie ze sobą powiązane.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo proszę, Pani burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Dokładnie nie odpowiem Panu na to pytanie, ponieważ to jest bardziej pytanie do prezesa spółki. 
Niemniej jednak tak jak mówię, jeżeli chodzi o postępowanie przetargowe, jest to drugie 
postępowanie przetargowe. W związku z powyższym na pewne rzeczy ani my, ani ZWiK nie ma 
wpływu. Oferty, które zostały w poprzednim postępowaniu, uniemożliwiły podpisanie umowy. 
Mamy nadzieję, że ta oferta, która jest najniższą ofertą, mieści się w środkach finansowych, które 
posiadamy. Po sprawdzeniu będzie możliwe podpisanie umowy o rozpoczęcie robót.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Piotr Rusiecki.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, dziękuję bardzo. Ja chciałem się dopytać o ulicę Wiślaną. Ja już Panią o to wcześniej pytałem. 
Chciałbym się dowiedzieć o ścieżkę rowerową, która jest tam projektowana. Czy ona będzie 
wyseparowana? Czy ona będzie tak jak jest obecnie wspólnie z chodnikiem robiona? No jeżeli tak, to 



jest to bardzo niebezpieczne. Chyba tak pół roku temu o tym wspominałem na takim krótkim wejściu 
moim do Pani i prosiłem o to, żeby to jednak zmienić, dlatego że my tą ścieżkę, ja z niej korzystam 
dzisiaj, to jest problem duży. Mieszkańcy wchodzą na rowerzystów, rowerzyści wjeżdżają na pieszych 
i po to też separowane były wcześniej ścieżki w naszej gminie. Więc wniósłbym i prosiłbym o to, żeby 
jednak wrócić do tego, żeby tą ścieżkę wyseparować. Nawet jeżeli by to był jakiś koszt dla gminy to 
myślę, że warto, dlatego że budujemy ścieżkę, drogi się buduje na nawet na 20 lat w zależności od 
technologii, ale w gminie to na pewno na 10, 15 i będziemy z tego korzystać i będziemy sobie jeździć 
jak to się mówi po głowach. Więc tutaj chciałem zwrócić na to uwagę i poprosić o informację.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, oczywiście rozmawialiśmy na ten temat. Jeżeli chodzi o odseparowanie ścieżki rowerowej od 
chodnika, chociażby pasem zieleni, nie będzie takiej sytuacji. Powyższa zmiana spowodowałaby 
bardzo duże zmiany projektowe i uniemożliwiłaby w tym momencie już i przy tym zaawansowaniu 
projektów, które chociażby było pół roku temu, uniemożliwiłoby rozpoczęcie realizacji zadania w 
roku bieżącym. Ponieważ decyzje były wydane i byliśmy przed złożeniem albo już nawet był złożony 
wniosek, nie przytoczę tutaj daty, nie chcę skłamać, wniosek o pozwolenie na realizację inwestycji. 
Więc ta zmiana jest nie uwzględniona po prostu. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Krzysztof Wawer.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Rado, Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Mieszkańcy, ja chciałbym się 
odnieść odnośnie budżetu. Dział 660, zadanie 2015/27, pozyskanie gruntów pod inwestycje gminne i 
chciałbym się dowiedzieć pod jakie inwestycje ta kwota będzie przeznaczona, bo to jest 3283984,00 
zł? Pod jakie grunty? Jakie grunty będziemy wykupywać? Na jakie cele? Dlaczego taka duża kwota? 
Co Pan burmistrz planuje wykupić? Bardzo bym prosił o odpowiedź. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny, tutaj w dziale 700 w tym projekcie nie ma żadnych zmian. Jeżeli chodzi o środki, które 
są zabezpieczone, to między innymi był zakupiony grunt pod szkołę w Łomiankach Dolnych. Pod 
szkołę. Działka.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Panie Radny Wawer.  
 
Kolejny Mówca 
- To znaczy pod szkołę bardzo proszę powiedzieć ile wydatkowaliśmy na ten grunt, 2000000,00 zł, 
tak? Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Jak są jakieś inne pytania, to może inne pytania, a w międzyczasie odszukam tą kwotę.  



 
Kolejny Mówca 
- Dobrze, bardzo serdecznie dziękuję, Pani Skarbnik. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa radnych 
jeszcze ma jakieś pytanie odnośnie uchwały budżetowej? Bardzo proszę. Nie widzę. Pani Skarbnik, 
czekamy na odpowiedź. Mam pytanie do Pana radnego Wawra, czy ta odpowiedź może, Panie 
Radny, troszkę później, może poczekać?  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, Panie Przewodniczący, poczekam. Jak będzie możliwość, to bardzo proszę. A teraz bardzo 
proszę prowadzić dalej. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie Panu radnemu. Szanowni Państwo, czy ktoś jeszcze w sprawie uchwały 
budżetowej? Dziękuję. Nie widzę. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 
Łomianki na rok 2024. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo. 16 za, 4 
przeciw, 1 głos wstrzymujący się. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. Bardzo proszę Komisję Budżetową o opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
obligacji? Bardzo proszę, Pani radna Magdalena Cłapińska.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Szanowny Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, ale przede wszystkim, Szanowni 
Mieszkańcy. W tym punkcie trochę się należy historii, ponieważ temat obligacji był poruszany przy 
uchwale budżetowej na rok 2024, kiedy pod koniec roku 2023 ówczesna Pani burmistrz 
przedstawiała nam uchwałę z obligacjami. Oczywiście w większości radni byli przeciwni uchwale 
budżetowej, ponieważ właśnie zawierała ona obligacje. Te obligacje były tak zwanym backupem i 
miały być zaciągane wtedy, kiedy potrzebne były na inwestycje. Jednak przez wiele tygodni walki o 
budżet, doszliśmy do ostatniego dnia, do końca stycznia, kiedy mieliśmy podjąć uchwałę budżetową. 
W innym przypadku budżet byłby przygotowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową, wtedy przy 
współpracy z Panią skarbnik przygotowaliśmy wniosek, który zmieniał budżet, pomniejszając 
obligacje. Tym samym doszliśmy do pewnego kompromisu. Tak mi się wydawało. Niestety obecni tu 
na sali radni, w tym Pan burmistrz, który był radnym, byli przeciwni temu budżetowi, nawet po 
zmianach, właśnie ze względu na obligacje. Krytykowali Panią burmistrz, że zadłuża gminę. Do tego 
doszła radna Cłapińska, która chciała zadłużyć gminę o kolejne miliony. Obligacje w tym budżecie 
pomniejszone, większością głosów radnych zostały zaakceptowane. Jednak tak jak zresztą Państwo 
tutaj widzicie, żeby podjąć obligacje, żeby w ogóle zaciągnąć obligacje, musi być osobna uchwała do 
tego wystosowana. Więc wprowadzono Państwa też w błąd, bo też mówiono, że zaciągamy obligacje 
i zadłużamy gminę. Dlatego dziś pytam się Państwa radnych obecnych z poprzedniej kadencji, skąd ta 
zmiana decyzji? Bo zapewne będziecie głosować za, no chyba, że się wstrzymacie, no ale jednak to 
jest nadal to samo. Czy tylko urzędujący obecny, nowy burmistrz was do tego skłania, kiedy sam był 
przeciwny obligacjom? Jeśli tak, to po prostu jesteście hipokrytami, bo w tych obligacjach ja nie 
zauważam żadnych inwestycji. Te obligacje nie są przekazane na żadne inwestycje, tylko na deficyt. 
Dlatego ja oraz nasz Klub Radnych Halo Łomianki jesteśmy nim przeciwni. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan burmistrz, tak? Bardzo proszę, Pan burmistrz.  



 
Kolejny Mówca 
- Dobrze, że Pani mówi o hipokryzji i proszę też kierować do tych osób, które krytykowali. Owszem, ja 
głosowałem przeciw, ale i teraz bardzo dobrze Pani się pyta, to uprzejmie wyjaśnię. Otóż była też 
skala, wysokość tych obligacji. Jak to się mówi, co nagle to po diable albo nie bądź w gorącej wodzie 
kąpany. Dlatego, Droga Pani Radna, że to trzeba po prostu to dobrze przemyśleć i już są tego plusy, 
dlatego że obligacji będzie 13700000,00 zł, a nieznacznie więcej. Właśnie dlatego, że budżet, to jest 
sprawa pieniędzy dotyczących mieszkańców, ich pieniędzy i to trzeba bardzo dokładnie policzyć. 
Wtedy była owszem presja dotycząca tego, że to już było grubo przed pierwszą turą wyborów, już 
kampania trwała i dlatego właśnie, że wszystko było tak dość szybko. I mówię dlatego, że człowiek 
nie ma ADHD, to może to spokojnie sobie przeanalizować i jak już powiedziałem są tego efekty. 
13700000,00 zł tyle ile potrzeba po to, żeby nie brać, Pani Radna, więcej obligacji, których nie 
wykorzystamy w tym roku. Bo gdyby tak było, to byłoby za moment następne pytanie od Pani radnej 
lub od osób tam wspomagających, że dlaczego wzięte obligacje, skoro niewykorzystane to 
niegospodarność i wzięliśmy. Właśnie, żeby czegoś takiego się ustrzec, ale nie dlatego, że Państwo to 
powiecie, tylko dlatego, że tego wymaga po prostu zwykła skrupulatność i pochylenie się nad 
budżetem. Czy mam powtórzyć, czy już jest to zrozumiałe? Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani radna Magdalena Cłapińska ad vocem.  
 
Kolejny Mówca 
- Zupełnie niepotrzebnie jest Pan złośliwy, a tak bardzo chce Pan współpracować z Miłości do 
Łomianek, ale ja rozumiem, że punkt widzenia zależy od punktu siedzenia i skoro obligacje zostały 
zmniejszone do 13000000,00 zł, nadal nie wytłumaczył Pan na co one pójdą na konkretne 
inwestycje, no bo ich tam nie ma. Zatem, skoro tak zmniejszamy te obligacje, to poczekajmy do 
grudnia, no bo wtedy może nie trzeba nawet będzie ich zaciągać, bo może nawet będzie nadwyżka w 
kasie. Bardzo dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Piotr Rusiecki.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Ja oczywiście nie mam tutaj takich historycznych wspomnień z tej poprzedniej 
kadencji, bo radnym nie byłem. Niemniej jednak ja Państwu coś chciałbym tutaj przypomnieć, bo w 
grudniu, a w zasadzie 15 listopada, kiedy rada otrzymała budżet, wtedy obligacje miały być pobrane 
w kwocie 25000000,00 zł. 30 stycznia obligacje już miały być pobrane w kwocie chyba 21500000,00 
zł, 21000000,00 zł, to Pani Hania przypomni 30 stycznia jakie było głosowanie, ja sobie to w razie 
czego poprawię, a obecnie jest to 13000000,00 zł i moja sugestia jest zupełnie merytoryczna. Tu nie 
chodzi o żadną złośliwość czy przeciwstawianie się, tylko raczej apel do radnych i też do Pani 
skarbnik. My tych obligacji nie musimy brać teraz, możemy to zrobić troszeczkę później. Nic się z tym 
absolutnie nie stanie, bo już braliśmy kiedyś obligacje chyba w listopadzie czy w grudniu ostatnimi 
jakimiś rzutami. Możemy to zrobić na przykład w październiku, jeżeli rzeczywiście ta kwota będzie 
brakować. Bo moim zdaniem tej kwoty brakować już w październiku nie będzie, dlatego że po 
pierwsze, za zeszły rok mamy 15000000,00 zł wolnych środków, czyli tyle pieniędzy nie zostało 
wykonane w budżecie przy realizacji budżetu na poziomie wykonania budżetu na poziomie około 
91%, 15000000,00 zł zostało. Zobaczcie Państwo, to już pokazuje, a ten budżet będzie większy, 
znacznie większy, że nawet jeżeli wykonamy około 90% czy 92%, 93% budżetu, to się okaże, że 
będziemy mieli na przyszły rok następne pieniądze, a już będziemy zadłużeni. Już wskaźnik 
zadłużenia wzrośnie. Będzie trzeba budować szkołę, będziemy budować żłobek, będziemy budować 
inne inwestycje i może wtedy te obligacje rzeczywiście będą potrzebne, żeby to przyspieszyć od 



strony inwestycyjnej. I jeszcze kilka takich ciekawostek, które pewnie Państwa zainteresują, ale tu 
muszę zerknąć do tego, co sobie zapisałem, bo to są liczby. Dochody w 2023 roku, czyli za zeszły rok, 
to był plan, który był 172000000,00 zł na początku. To był ten pierwszy plan, który był realizowany. 
Zobaczcie, na koniec roku wykonanie mamy 192000000,00 zł, czyli 20000000,00 zł więcej. Tak było w 
zeszłym roku, w 2023. Dochody w 2024 roku to jest 225000000,00 zł, tak był plan ten pierwszy, ten, 
który jest przekazywany radnym jako ten pierwszy budżet. Po pierwszym kwartale ten plan 
dochodów już wzrósł do 240000000,00 zł, czyli mamy 15000000,00 zł więcej niż planowaliśmy na 
początku. Za pierwszy kwartał, to wynika ze sprawozdania finansowego, mamy wykonanie 
71000000,00 zł, co stanowi 29%. To jest dokładnie takie samo wykonanie jak za rok poprzedni. Czyli 
to pokazuje, że jeżeli będziemy mieli podobne przyrosty, a tak wychodzi, proszę Państwa, to 
będziemy mieli, liczę tak, około 19000000,00 zł, 20000000,00 zł na koniec roku, więcej niż 
planowaliśmy i to tak bardzo pesymistycznie planuje. Obecne wykonanie dochodów na maj, dzisiaj, 
Pani Skarbnik, tutaj bardzo dziękuję, mi udzieliła tej informacji, to jest 113000000,00 zł, a to stanowi 
za maj 46% wykonania dochodów. Co to znaczy? To znaczy, że za czerwiec będziemy mieli według 
moich szacunków między 52-54% dochodów, a na koniec roku będzie to wykonanie w stosunku do 
tego pierwotnego planu około 108% tego pierwotnego budżetu, który był w grudniu przekazywany. 
Wydaje mi się, że to będzie znacznie więcej niż planowaliśmy i absolutnie te obligacje nie są w tej 
chwili potrzebne, dlatego że oprócz tego, że będzie około 20000000,00 zł, może 25000000,00 zł 
więcej na koniec roku w stosunku do tego, co było za rok ubiegły, no to jeszcze będą te wolne środki, 
które przecież nie wykorzystamy, no one będą jak gdyby tutaj w zawieszeniu. I tu jest apel do organu 
wykonawczego, żeby brał się za robotę i wykonywał budżet ten, który jest we właściwym tempie, we 
właściwym procencie i we właściwych możliwościach, tak żebyśmy mieli jak największe wykonanie. A 
zobaczycie Państwo, że w październiku, kiedy będziemy sobie podsumowali już sprawozdanie za trzy 
kwartały, to się okaże, że potrzeby na obligacje może będą 4000000,00 zł, może 5000000,00 zł, a 
może nawet w ogóle nie będzie potrzeba tego brać. Wydaje mi się, że w tym roku nie ma żadnych 
większych inwestycji i lepiej naprawdę byłoby zostawić tą rezerwę na lata przyszłe, bo wiadomo, że 
w kadencji też wszystkiego nie da się zrobić, co by się chciało, ale chociażby te kluczowe inwestycje 
muszą być dofinansowane. Dzisiaj te obligacje, moim zdaniem, są bez sensu i musimy się 
skoncentrować na tym, abyśmy nie mieli wolnych środków w kwocie 15000000,00 zł tak jak w tym 
roku, tylko żeby to było znacznie mniej i żebyśmy w ogóle nie musieli brać obligacji, co moim 
zdaniem przy właściwym zarządzaniu budżetem, przy właściwym przebudowaniu tego budżetu i przy 
właściwym wykonaniu tego budżetu, powoduje to, że my tych obligacji brać w ogóle nie 
potrzebujemy. I to co mogę prosić radnych, to o to, żebyście przemyśleli to co mówię. Wstrzymajmy 
się do października i ja nie będę protestował, jeżeli się okaże, że w październiku trzeba wziąć 
4000000,00 zł czy 5000000,00 zł obligacji i nie będę wtedy przeciwny, to wam dzisiaj deklaruję, ale 
wstrzymajmy się z tym, dlatego że wcale nie musimy zadłużać gminy. I to jest mój apel do radnych i 
wydaje mi się, że to co powiedziałem, będzie można dzisiaj można sobie o tym dyskutować, ale po 
prostu sobie jest zapisane. Sprawdzimy, czy te moje szacunki, które ja sobie założyłem się spełnią, 
czy nie. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny, ja chciałam się odnieść do Pana wypowiedzi. Jeżeli chodzi o te zwiększenia dochodów, 
o których Pan mówi, to są to zwiększenia z tytułu dotacji, z tytułu środków otrzymanych z Funduszu 
Pomocy, środków otrzymanych z Funduszu COVID, czyli pieniądze znaczone, które muszą iść na 
konkretny cel. To są te zwiększenia, o których Pan mówi. Natomiast jeżeli chodzi o zaciągnięcia 
obligacji, obligacje są emitowane na pokrycie planowanego deficytu. My planowany deficyt mamy w 
kwocie 26000000,00 zł, z czego 13700000,00 zł będzie finansowane obligacjami. Jeżeli my nie 
będziemy mieli podjętej uchwały o obligacjach, to nie możemy podejmować kroków dotyczących 



podejmowania zamówień publicznych, bo jeżeli Państwo nie uchwalicie uchwały na temat obligacji, 
tych pieniędzy nam po prostu zabraknie. Natomiast cała procedura, Panie Radny, ja chciałam 
przypomnieć jak w 2016 roku braliśmy obligację, wtedy to rozłożyliśmy na dwa lata, 2016-2017. 
Uchwała była albo w czerwcu, albo w lipcu, już nie pamiętam. Cała procedura to jest, ja muszę 
wystąpić do Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinię, 30 dni. Ja wysyłam oferty do banków. 
Rozpatrywanie ofert. Podpisanie umowy z bankiem na temat obligacji, to będzie wrzesień. Mając 
uchwałę, my możemy podejmować kroki zmierzające już do podjęcia czynności, żeby te nasze 
zadania inwestycyjne ruszyły. Skoro my planujemy takie i takie wydatki, takie i takie dochody, 
dochody mamy realizowane zgodnie z upływem czasu, to żeby móc te wydatki zrealizować, musimy 
mieć takie zapewnienie i zabezpieczenie, że my będziemy mieli prawną możliwość podjęcia kroków 
w celu sfinansowania tego planowanego deficytu. Wie Pan, wykonanie budżetu na poziomie 93%, 
94%, to jest naprawdę bardzo duże wykonanie. To wie Pan, nikt nie przewidzi co w ostatnim 
momencie może się wyłożyć. Natomiast nie mając takiej uchwały, my będziemy stali z tymi 
przetargami na inwestycje. Bardzo dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Piotr Rusiecki, ad vocem.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję, Pani Skarbnik. Przypomnę, że jak byłem wiceburmistrzem, a Pani skarbnikiem, to 
wykonywaliśmy budżet chyba na poziomie 96% czy nawet 97%, więc oczywiście to jest wysiłek, ale 
to się da. To jest po pierwsze. Po drugie, pamiętajmy, że obligacje to nie są jedyną możliwością 
zaciągania zobowiązań, są jeszcze kredyty i jest taka ewentualna możliwość, jeżeli byłyby 
jakiekolwiek problemy, naprawdę, jeżeli Pani uważa, że październik jest za późno, możemy wrócić do 
tej rozmowy we wrześniu, ma Pani system przecież, w którym Pani w miarę na bieżąco raportuje i w 
miarę na bieżąco jest w stanie ocenić to, w jakiej jesteśmy sytuacji i uważam, że naprawdę 
zadłużenie gminy w tym momencie, kiedy my rzeczywiście mamy wzrost dochodów i kiedy my 
rzeczywiście, ja jeszcze raz powiem, 25000000,00 zł to był grudzień, tyle było potrzeba, w styczniu 
21000000,00 zł, teraz 13000000,00 zł, no bardzo dobrze, szybko to idzie i wydaje mi się, że naprawdę 
w październiku możemy dojść do 4000000,00 zł czy 5000000,00 zł. I ja powiedziałem będziemy 
głosować wtedy za, natomiast dzisiaj absolutnie nie, dlatego że jest to moim zdaniem w tej chwili 
niepotrzebne podnoszenie sobie wskaźnika zadłużeniowego, który będzie nam potrzebny później do 
wykorzystania, na pewno będzie nam potrzebny później w tej kadencji. Jeżeli coś chcemy zrobić i nie 
będzie też reorganizacja budżetu, a na razie nie widzę żeby tam była, żeby tam się cokolwiek 
zmieniało w nim, jak w jakiś taki sposób, który powinno się zmieniać, no to będzie brakować 
pieniędzy na dużo rzeczy później. I dlatego mój apel jest o to, żebyśmy, proszę Państwa, tych 
obligacji na razie nie brali, wstrzymali się z tym do września. Tak jak mówi, jak Pani mówi, że 
październik za późno, to we wrześniu myślę, że będziemy też już wiedzieli, co po wakacjach się 
dzieje. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeżeli mogę się odnieść do tej odpowiedzi, to tak jak powiedziałam, cała procedura trwa bardzo 
długo. To, że Państwo podejmiecie tą uchwałę na temat emisji obligacji, jest to tylko takie 
zabezpieczenie, że mamy zielone światło, że jeżeli nam zabraknie tych pieniędzy, będziemy mogli 
wszcząć procedurę. Tak czy inaczej trzeba będzie wystąpić do Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
opinię na temat sfinansowania tego deficytu tymi obligacjami. Natomiast, Panie Radny, jeżeli chodzi 
o inne źródła finansowania zewnętrznego zwrotnego, no to wie Pan, kredyt jest bardzo drogi i nie 
jest to korzystna forma, ponieważ kredyt musimy od razu spłacać. Dostajemy i od razu spłacamy raty 
i spłacamy odsetki. Obligacje mają to do siebie, że cała procedura przy obligacjach jest uproszczona. 
Jest możliwość negocjowania, negocjowania z bankiem marży, bo nasze koszty obsługi będą 
obejmowały zarówno WIBOR sześciomiesięczny, no i stała marża banku i tą marżę banku właśnie 



możemy negocjować. Historycznie największa marża banku, to była 1,02% i były takie marze, które 
były nawet poniżej 0,5%. W żadnym banku nie dostanie Pan kredytu z taką wysokością 
oprocentowania. Natomiast jeżeli chodzi o, no nie daj Boże, jakby się nam nie udało coś wykonać. 
Przyjdą te wolne środki i tymi wolnymi środkami już na start, wiedząc, że mamy, możemy finansować 
inwestycje przyszłego roku. Natomiast my musimy mieć takie bezpieczeństwo, że mamy zielone 
światło do tego, żeby w przypadku gdy, no bo zakładamy, że budżet jest realizowany zgodnie z 
planem, no to tak czy inaczej nam zabraknie tych pieniędzy i to sfinansowanie deficytu, te obligacje 
są na sfinansowanie planowanego deficytu. Staniemy i nikt się nie odważy, wie Pan, podjąć 
przetargów nie mając pewności, że rada nam przyjmie uchwałę o obligacjach. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dlatego gorąco proszę radnych o podjęcie tej uchwały, to jest dla nas bardzo ważne, żebyśmy mogli 
inwestycje wykonać, dlatego żebyśmy mogli do przetargów dojść, żeby te przetargi się odbyły i tak 
jak już Pani skarbnik powiedziała, jeśli będą niewykorzystane, bardzo dobrze, ale to my musimy mieć 
te zabezpieczenie. To jest budżet i będziemy dywagować, bać się, tu muszą być bardzo odważne 
decyzje. Wiecie Państwo właśnie one na co idą i bardzo proszę Państwa o głosowanie nad tymi 
obligacjami. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo proszę, radny Piotr Rusiecki, ad vocem.  
 
Kolejny Mówca 
- Ja bardzo dziękuję za ten apel. Pan burmistrz jeszcze 15 minut temu mówił, że się nie wolno 
spieszyć, że co nagle to po diable i ja uważam, że miał Pan rację wtedy 15 minut temu. Nie w 
styczniu, tylko 15 minut temu miał Pan rację. Co nagle to po diable. Wstrzymajmy się z tym te trzy 
miesiące. Budżet się nie wali. Inwestycji wielkich tutaj naprawdę nie ma i mi się wydaje, że mój apel 
do radnych jest jak najbardziej zasadny. Oczywiście radni mają w sumieniu swoim rozstrzygną, czy 
chcą zadłużać gminę, czy nie chcą zadłużać gminy teraz. Ja uważam, że te środki mogą się przydać 
później bardziej niż teraz, bo to jest tylko na pokrycie deficytu. Natomiast, ja mam takie pytanie, 
można powiedzieć, akademickie, raczej do Pani skarbnik. Czy my, jeżeli w październiku byłoby to, tak 
jak ja szacuję, zadłużenie 4000000,00 zł, 5000000,00 zł, a teraz jest 13000000,00 zł, to gdzie my 
więcej zapłacimy kosztów finansowych, odsetek i tych wszystkich kosztów, które są przy kredycie? 
Czy więcej zapłacimy od obligacji przy 13000000,00 zł? Bo wydaje mi się, że mniej zapłacimy przy 
tym kredycie, o którym ja mówię i tutaj naprawdę to nie jest moja zła wola, tylko po prostu ja wiem 
jak te budżety się realizowało, bo robiłem to z Panią przez wiele lat i przygotowywaliśmy te budżety i 
później je realizowaliśmy na bardzo wysokim poziomie i tylko to wymaga oczywiście trochę czasu, 
trochę pracy, trochę może więcej zaangażowania, trochę kreatywności, ale da się to zrobić i dlatego 
mój apel do radnych pozostaje niezmienny, wstrzymajmy się z tym 2-3 miesiące i zobaczycie, że tutaj 
nie trzeba będzie tego zadłużać, a jak przyjdzie do budowy szkoły, czy żłobka, czy przedszkola, no to 
będziemy mieli jak gdyby większe możliwości zaciągania zobowiązań. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Myślę, że Pan radny dobrze mówi, że mu się wydaje. Proszę Państwa, myślę, że nie bazujmy na tym, 
co komu się wydaje, tylko co mamy zrobić i to jest ważniejsze. Jak Pan radny chce się na trzy 
miesiące wstrzymać, no niech się wstrzymuje na trzy miesiące. My nie mamy czasu tych trzech 
miesięcy, stracimy za dużo czasu i zostaniemy, że nie wykonamy budżetu i będziemy tak się bawić, 
bo komuś się coś wydaje. Tu nie ma miejsca na żadne wydawania się.  



 
Kolejny Mówca 
- Pani skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeszcze chciałam odnieść się do tego, że, Panie Radny, samą emisję my możemy zrobić na przykład 
na początku grudnia, kiedy będą płatności za faktury, czyli obsługa tego zadłużenia będzie dopiero po 
pół roku, czyli będzie w miesiącu czerwcu, załóżmy. Gdybyśmy zrobili emisję wszystkich serii w 
grudniu, pierwsze odsetki będziemy płacili w czerwcu. Ja nie widziałam takich kredytów na tak 
atrakcyjnym oprocentowaniu jak obligacje. Wie Pan, ja powiem tak, wszystkiego Pan nie przewidzi. 
My przez ostatnie lata w grudniu dostawaliśmy pieniądze, kupę kasy, których nie byliśmy w stanie po 
prostu wydać i stąd te wolne środki były, Panie Radny. Grudzień my dostawaliśmy pieniądze z 
budżetu państwa, uzupełnienie subwencji, uzupełnienie PIT-ów, a w tym roku nie wiadomo. Wie 
Pan, jesteśmy w tak nieprzewidywalnej sytuacji, że ciężko powiedzieć co będzie. Natomiast ja 
rozmawiając z innymi gminami, skarbniczkami, były u nich takie sytuacje, że np. była zmiana uchwały 
o obligacjach i była aneksowana np. umowa z bankiem na temat emisji obligacji i np. schodzili z 
jakiejś serii. Jest taka możliwość. Ja tego nie praktykowałam, ale wiem, że były gminy w takich 
sytuacjach, że coś tam nie wypaliło. Zmieniona była uchwała o obligacji i była aneksowana umowa z 
bankiem. Także różne są możliwości. Podkreślam, że cała procedura dotycząca zawarcia samej 
umowy, no to potrzeba te trzy miesiące. Czyli jeżeli my zdecydujemy na przykład we wrześniu o tym, 
że będziemy podejmować tą uchwałę, banki robią emisję do połowy grudnia najpóźniej. 15 grudnia 
to już jest ostateczna ostateczność i nie bardzo banki już tak, pierwsza dekada grudnia to jest 
ostateczny termin. Czyli my jak podejmiemy uchwałę we wrześniu, nie wyrobimy się chyba raczej. 
Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani radna Elżbieta Kapuściarek.  
 
Kolejny Mówca 
- Witam Państwa serdecznie. Drodzy Radni, Mieszkańcy, dla mnie ta sytuacja jest całkowicie 
niezrozumiała. Ja jako jeszcze po prostu mieszkanka naszej gminy obserwująca uchwalanie budżetu 
w styczniu budżetu, który oprócz zadań własnych gminy, przewidywał również szereg inwestycji. 
Dziwiłam się radnym, którzy nie chcieli wyrazić zgody z różnych powodów na obligacje, bo obligacje 
tak naprawdę były jedynym sposobem na to, żeby te inwestycje mogły być prowadzone. I tak jak 
dziwiłam się radnym poprzedniej kadencji, którzy na to nie chcieli wyrazić zgody i tak samo dzisiaj 
radni, którzy też nie chcą wyrazić zgody. Dla mnie ta sytuacja jest co najmniej dziwna, co znaczy, że 
radnym nie zależy po prostu chyba na rozwoju naszej gminy. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, radny Eliasz Grubiński.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Ja dosłownie trzy zdania do Pana radnego Rusieckiego. Mam 
wrażenie, że Pan tutaj słuchał Pani skarbnik, natomiast niewiele zrozumiał, ponieważ Pani bardzo w 
jasny sposób wytłumaczyła proces pozyskiwania obligacji oraz tego, że to cały proces trwa kilka 
miesięcy, więc wrzesień to jest zdecydowanie zbyt późno. Poddał Pan wątpliwość, czy rzeczywiście 
obligacje są tańsze. Natomiast każdy, kto chociaż liznął odrobinę ekonomii, oczywiście wie, że 
obligacje są tańsze niż pożyczka. Po trzecie wspomniał Pan o tym, że nie ma w tym roku żadnych 
większych inwestycji. Rozumiem, że jeżeli jest Pan za tym, żebyśmy nie emitowali tych obligacji i 
musieli wyjąć z obecnego budżetu te 13000000,00 zł, to komu chce Pan to powiedzieć, że inwestycja 
nie zostanie zrealizowana? Czy chce pan powiedzieć to ludziom, którzy czekają na przykład na 



ośrodek pomocy społecznej, czy mieszkańcom Łomianek Dolnych, że Wiślana o kolejny rok zostanie 
przyłożona? Komu chce pan to powiedzieć? Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Rusiecki. Jeżeli mogę prosić, to tak nie dłużej niż minutę 
zgodnie ze statutem w ramach sprostowania ad vocem, bardzo proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, proszę Państwa, ja też mówiłem o czymś, na co w ogóle nie zwróciliście uwagi. No można tutaj 
rzucać takie hasła demagogiczne o pomocy społecznej, no to jest taka czysta demagogia, populizm 
generalnie. Ale tu chodzi o coś zupełnie innego, tu chodzi o strukturę budżetu. Proszę Państwa, 
wydatki u nas majątkowe to jest 43000000,00 zł w tej dzisiejszej uchwale budżetowej, co stanowi 
tam, nie wiem, koło 20%. Jak to było, że bez obligacji udawało nam się realizować budżety i wydatki 
majątkowe na poziomie 30%, a teraz jeżeli odejmiemy te 13000000,00 zł obligacji, to zostanie 
30000000,00 zł, co będzie stanowiło pewnie niecałe 12%, 15% wydatków majątkowych? I to jest 
najbardziej dla mnie niepokojące, że my tak naprawdę, żeby w ogóle jakiekolwiek inwestycje 
realizować, to tworzymy budżet, który jest oparty o wydatki bieżące. Wiecie, wydatki bieżące to są 
te, które idą tak krótko mówiąc na potrzeby bieżące, na konsumpcję, na wynagrodzenia i tak dalej. 
Wydatki majątkowe tak w skrócie i upraszczając, to są wydatki inwestycyjne. To co się takiego 
wydarzyło, że my z 30% bez obligacji schodzimy już poniżej 15%? To co, w następnym budżecie 
będzie to 10%, a w następnym będzie to 8%? A na koniec kadencji wydatki majątkowe w budżecie 
będą stanowiły 5%? Kiedy optymalną wartością w budżecie jest około 30%. To jest taka maksymalna 
możliwa w zasadzie, jeśli chodzi o strukturę budżetu kwota i do tego trzeba dążyć, a tu się nie dąży. 
Tu się próbuje zadłużać gminę, żeby w ogóle na cokolwiek starczyło. To znaczy, że jest to, co ja 
powiedziałem, źle skonstruowana struktura budżetowa. Oczywiście nie dotyczy to do końca 
obecnego organu wykonawczego, czyli burmistrza, tylko to dotyczy przygotowanego wcześniej tego 
budżetu. Niemniej myślę, że warto o tym zacząć mówić i apelować do tego, żeby tutaj nie dać sobie 
zamotać w głowie, że tutaj mamy 13% czy 15% i to jest wszystko na co nas stać. To znaczy, że ktoś 
nie przepracował budżetu. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani skarbnik.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny, nie wiem, czy Pan śledził zmiany w ustawie o dochodach jednostek samorządu 
terytorialnego. My w PIT-ach jesteśmy na poziomie roku 2018. My mamy 73000000,00 zł z PIT-ów, 
gdzie w tamtym roku mieliśmy 81000000,00 zł po uzupełnieniu. Takie dochody z PIT-ów, to my 
mieliśmy na poziomie roku 2017, 2018. My mamy zmniejszone dochody, dlatego jest taka sytuacja. 
Dziękuję.  
 
-  
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, przechodzimy do głosowania w sprawie emisji obligacji 
komunalnych Gminy Łomianki. Bardzo proszę Państwa o głosowanie. 14 głosów za, 6 przeciw, 1 głos 
wstrzymujący się. Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, ogłaszam 15-minutową przerwę. Szanowni 
Państwo, przechodzimy do punktu 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia, 
przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. Bardzo proszę Państwa o uwzględnienie 
autopoprawki, która wpłynęła w dniu dzisiejszym. Przepraszam, że w dniu dzisiejszym, ale wynika to 
z uzgodnień Komisji Społecznej w dniu wczorajszym, gdzie został złożony wniosek. Może ja 
odczytam. W dniu 26 czerwca 2024 roku na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej radni zawnioskowali, aby 
zamienić terminy przeprowadzenia wyborów do rad sołeckich, tak jak w załączniku numer 1 do 



projektu z autopoprawką. Prośbę swoją motywowali tym, iż na posiedzeniach zaplanowanych we 
wrześniu może nie dojść do wyboru sołtysa oraz nowej rady sołeckiej ze względu na brak frekwencji. 
A co za tym jest związane, sołtys nie wywiąże się z obowiązku przekazania w terminie do dnia 30 
września wniosku z podziałem środków z funduszu sołeckiego celem uwzględnienia go w projekcie 
budżetu gminy. W dniu dzisiejszym taka autopoprawka wpłynęła, została uwzględniona na życzenie i 
po przegłosowaniu Komisji Społecznej. Korzystając, że jestem przy głosie od razu, wyjaśnię również 
dlaczego jest ciut po terminie ogłoszone wybory do zarządów osiedli i rad społecznych. One powinny 
się odbyć cztery miesiące po wyborach. Przekraczają ten termin, ale to między innymi z tego 
powodu, że wypadałyby w sierpniu. Sierpień jest okresem wakacyjnym. Jak wiemy, co zasugerowała 
również Komisja Społeczna, że w normalnych miesiącach pracujących, nie wakacyjnych, trudno 
uzyskać nam jest kworum, dlatego postanowiłem, aby wybory do rad zarządów i sołectw odbyły się 
we wrześniu. Na początku września przychyliliśmy się do prośby Komisji Społecznej, więc w 
sołectwach odbędą się pod koniec września i pierwsze dni października. Bardzo proszę, kto z 
Państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Bardzo proszę, Pan radny 
Paweł Stasiak.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, ja chciałbym skierować swoje podziękowanie w kierunku 
członków Komisji Społecznej, jak również pracowników merytorycznych, którzy pomogli 
przygotować ten wniosek. Dziękuję za owocną pracę i o to, że udało nam się wspólnie dojść do takich 
przemyśleń, które pomogą uchronić większość zarządów i rad sołeckich przed tym, że te budżety 
mogłyby być zagrożone, ich uchwalenie mogłoby być bardzo trudne, a w niektórych przypadkach 
wręcz niemożliwe. Jeszcze raz serdecznie dziękuję za współpracę przy tym projekcie uchwały. 
Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pan radny Grzegorz Bryk.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, ja chciałem zgłosić wniosek merytoryczny dotyczący zmiany w załączniku numer 
2 w punkcie 7 Łomianki Górne, aby zmienić termin wyborów z 6 września na 4 września. Ponieważ 6 
wrzesień to jest piątek, godziny popołudniowe, takie odbywają się zebrania i głosowania o godzinach 
późnych popołudniowych. Ja dzisiaj miałem spotkanie z mieszkańcami naszego osiedla i zachodzi 
obawa, że data 6 września spowoduje, że nie będziemy mieli frekwencji na tym zebraniu. Więc 
składam wniosek merytoryczny o zmianę daty z 6 września na datę 4 września. Dotyczy to Łomianek 
Górnych.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Może w pierwszej kolejności przegłosujemy wniosek. Bardzo proszę biuro rady o 
przygotowanie wniosku Pana Grzegorza Bryka, aby wybory w Łomiankach Górnych odbyły się 4 
września.  
 
Kolejny Mówca 
- Przepraszam, czy ja mogę jeszcze głos zabrać? Bo na 6 września jest jeszcze osiedle równoległe 
ewentualnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, za sekundkę po przegłosowaniu wniosku formalnego Grzegorza Bryka.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale, czy nie warto uzupełnić po prostu ten wniosek?  



 
Kolejny Mówca 
- Ale to mamy jeszcze radnego Krzysztofa Wawra, też się wiem o co będzie pytał. Już jest 
przygotowany, tak? Bardzo proszę o głosowanie zmiany daty przeprowadzenia wyborów w 
Łomiankach Górnych na dzień 4 wrzesień. Wniosek zgłoszony przez Pana radnego Bryka. Bardzo 
proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. 21 głosów za. Bardzo proszę, Pan radny Krzysztof Wawer.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowna Rado, Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Mieszkańcy, statut nam mówi 
do czwartego miesiąca po wyborach do rad sołeckich i samorządowych. Ja uważam, że w innych 
kadencjach było to przedłużone i uważam, że i taki wniosek chciałbym zgłosić, żeby przedłużyć po 
prostu wybory to aż na październik. Dlaczego? Ja to uzasadnię. Ponieważ została powołana Komisja 
Statutowa, powinna się zająć stworzeniem nowego statutu. Mamy nowy statut dla dla nas, dla rady, 
więc uważam, że też osiedla, bo tam trzeba po prostu zrobić zmiany i tak samo myślę, że Komisja 
Statutowa powinna usiąść niezależnie, czy to jest lipiec, czy sierpień, czy wrzesień i powinna po 
prostu działać i stworzyć nowe statuty dla rad sołeckich i osiedlowych. I taki wniosek mój formalny 
jest i proszę o przegłosowanie, żeby przedłużyć, a Komisja Statutowa, żeby dopracowała nowy statut 
dla osiedli osiedlowych i sołeckich. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Przedłużyć do października.  
 
Kolejny Mówca 
- Czyli jeszcze raz można prosić? Bo jakby jeżeli mam się odnieść do zmiany statutu do października, 
to raczej nie jest to możliwe i doskonale o tym wiemy ile poprzednia Komisja Statutowa pracowała i 
jakie rezultaty tego były. Więc możliwości raczej nie ma, gdyby nawet w wakacje codziennie siedziała 
Komisja Statutowa. A wniosek formalny dotyczy, aby wybory do zarządów osiedli odbyły się w 
październiku, tak?  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, jeśli Pan przewodniczący uważa, że trzeba to pracować 4 lata, tak jak 
poprzednio pracowała Komisja Statutowa, no to bardzo proszę. Ja uważam, że nie jest to taki 
problem, żeby stworzyć nowe statuty na podstawie naszego statutu, bo to część się będzie odnosić 
tak samo do rad osiedlowych i sołeckich. Więc myślę, że dobrze by było. To już niech radni 
ewentualnie zadecydują w jakim okresie powinna Komisja Statutowa dopracować statuty dla rad 
sołeckich i osiedlowych. Ja proponuję do października. Jeśli ktoś zaproponuje, nie wiem, do grudnia, 
proszę bardzo, można też zgłosić taki wniosek. Dziękuję uprzejmie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Ależ oczywiście, Panie Radny, ja się z Panem zgadzam w stu 
procentach, że nie może to trwać cztery lata, ale na pewno też nie może trwać dwa miesiące, bo 
chociażby statuty wymagają konsultacji. Więc gdybyśmy bardzo chcieli nawet z całego serca i 24 
godziny pracowali, to po prostu formalnie nie zrobimy tego i tylko o to mi chodziło. Ale oczywiście 
bardzo proszę biuro rady o przygotowanie wniosku formalnego. Może za sekundkę, bo poproszę, 
Pan radny Jarosław Białobrzeski.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Uwaga Pana radnego Grzegorza Bryka była moim zdaniem słuszna. Więc również 



składam wniosek merytoryczny o przeniesienie wyborów Łomianki, Równoległa z 6 września również 
na 4 września i chyba tylko to osiedle jest z tym terminem. Więc uzupełniająco powtarzam wniosek o 
Łomianki, Równoległa na 4 września. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, przygotować dwa wnioski. Pierwszy radnego Krzysztofa Wawra, 
drugi radnego Jarosława Białobrzeskiego.  
 
Kolejny Mówca 
- Czy ja mógłbym jeszcze swój wniosek uzupełnić dodatkowo, żeby nie robić kolejnych głosowań?  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, bardzo proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Bo zobaczyłem, że jeszcze również w sołectwach też jest piątek 6 września.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale, Panie Radny, sołectwa są uzgodnione jakby przez Komisję Społeczną, tak, i to na prośbę Komisji 
Społecznej został sformułowany harmonogram. Potwierdza mi kiwając głową Pan radny Stasiak.  
 
Kolejny Mówca 
- No dobrze, to już tamten wystarczy.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie bójmy się 6, 6 to piękny dzień, piątek. Naprawdę możemy spędzić wspólnie czas z 
mieszkańcami osiedla, czy to Równoległa, czy Łomianki Stare, ja chętnie do swojego osiedla pójdę 
również w piątek. Przed nami weekend w piątek, więc zawsze można wspólnego grilla zrobić po 
wyborach. Czekamy na przygotowanie wniosków formalnych Panów radnych. Jeżeli mogę prosić 
Panią radną Kuczerę o dwa zdania w tym czasie, kiedy wnioski zostaną przygotowane, bo wiem, że 
Pani radna zbiera pieniążki dla chorego dziecka. Wykorzystajmy ten czas. Bardzo proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry Państwu. Dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Był niedawno piknik taki rodzinny u nas 
w Łomiankach, charytatywny, też była tam akcja zbierania pieniążków dla Antka Faberskiego, który 
jest chory na Zespół Aperta. To się charakteryzuje tym, że są zniekształcone nóżki, rączki, czaszka. Już 
jest po dwóch operacjach, gdzie były oddzielane paluszki u rąk i nóg i trzy operacje poszerzenia kości 
czaszki. Teraz jest potrzebna kolejna operacja, gdyż znów trzeba poszerzyć kości czaszki, gdyż grozi 
mu wzrost ciśnienia śródczaszkowego, a tym samym może dojść do uszkodzenia nerwów 
wzrokowych i mózgu. Antek Faberski ma w tej chwili 14 lat. Zbiórki są prowadzone na portalach 
dwóch fundacji. Jedna fundacja to jest „Się Pomaga'', a druga fundacja to jest „Mam Serce''. 
Fundacja „Mam Serce'' nie pobiera żadnej prowizji, natomiast Fundacja „Się Pomaga'' jakiś tam 
niewielki procent pobiera. Zbiórka kończy się 2 sierpnia. Także bym bardzo prosiła, jeżeli mogę 
Państwa prosić, to jest mieszkaniec naszego miasta. Myślę, że należy się wsparcie. Nadmienię 
jeszcze, że brat Antka, Janek, to jest jeden z największych polskich talentów młodego pokolenia. On 
niedawno skończył 18 lat i przedłużył kontrakt z Ajaxem Amsterdam. Tata Antka Faberskiego jest 
trenerem u nas w klubie sportowym, więc prosiłabym Państwa o wpłacanie pieniążków na leczenie 
Antka Faberskiego. W imieniu swoim i rodziny, i przede wszystkim Antka, bardzo dziękuję. Tu 
podałam te dwie fundacje, ale jeżeli byście Państwo chcieli link, to jestem do dyspozycji. Także 
dziękuję w imieniu Antka i bardzo proszę, bo każda złotówka tutaj się liczy. Dziękuję bardzo.  



 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Dołączam się do życzenia Pani radnej Wandy Kuczer. Bardzo proszę, 
czy już mamy wnioski, tak? Pana Krzysztofa Wawra pierwszy. Bardzo proszę, w sprawie 
przygotowania przez Komisję Statutową statutu dla wszystkich rad zarządów jak i rad sołeckich do 
miesiąca października 2024 roku oraz przeprowadzenia wszystkich wyborów do rad sołeckich jak i 
dla sołtysów w miesiącu październiku 2024, zgłoszony przez radnego Wawra. Bardzo proszę Państwa 
radnych o głosowanie. 7 głosów za, 9 przeciw, 5 głosów wstrzymujących się. Wniosek Pana radnego 
Krzysztofa Wawra nie uzyskał większości. Bardzo proszę kolejny wniosek Pana radnego Jarosława 
Białobrzeskiego. Już głosowanie, ok. Pan radny Stasiak, bardzo proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. 
19 głosów za, 0 przeciw, 2 głosy wstrzymujące się. Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, czy ktoś jeszcze z 
Państwa do projektu uchwały chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, Pan radny Paweł Stasiak.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, ja tylko trochę doprecyzuję może tutaj to stanowisko Pana Krzysztofa Wawra. 
Wydaje mi się, że to częściowo stanowisko, które zawarł Pan Krzysztof, zostało uwzględnione już 
przez Komisję Społeczną, bo udało się przenieść te głosowania i wybór nowych członków rady, jak i 
sołtysów na termin 30 września do 4-5 października. Zostały tak naprawdę tylko osiedla. Więc tutaj 
częściowo ten wniosek, który został przygotowany autopoprawką, tak naprawdę uwzględnia ten 
termin późniejszy. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych jeszcze w sprawie tego projektu? Nie widzę, 
dziękuję. Projekt uchwały w sprawie zarządzenia przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich 
w sołectwach oraz zarządów osiedli na terenie Gminy Łomianki. Proszę uwzględnić wszystkie 
autopoprawki. Proszę o głosowanie. Bardzo proszę. 21 głosów za. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do 
punktu 11 w sprawie uchylenia uchwały nr XVIII/155/2019. Bardzo proszę o opinię Komisji 
Technicznej. Pan Przewodniczący radny Kamil Kaczyński.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, na komisji, która odbyła się 25 czerwca 2024, komisja zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
projektu omawianej uchwały? Nie widzę, dziękuję. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 
XVIII/155/2019 Rady Miejskiej w Łomiankach z dnia 28 listopada 2019 roku w sprawie powierzenia 
Zakładowi Wodociągów i Kanalizacji w Łomiankach sp. z o.o. (...) Panie Radny Wawer, proszę o 
chwilę spokoju, ja zaraz dokończę i dam Panu głos. Zadań własnych Gminy Łomianki w zakresie 
zimowego utrzymania Parku Miejskiego przy Jeziorze Fabrycznym w Łomiankach, całorocznego 
utrzymania porządku na Cmentarzu Komunalnym w Kiełpinie, przy ulicy Cienistej oraz Cmentarzu 
Wojennym w Kiełpinie, przy ulicy Rolniczej, utrzymania czystości na gminnych placach zabaw. Bardzo 
proszę Państwa radnych o głosowanie. Pan radny Kolwas Marcin jest nieobecny. Proszę odnotować 
protokole i proszę podać wynik głosowania. Dziękuję bardzo. 19 głosów za, 0 przeciw, 1 głos 
wstrzymujący się. Przechodzimy do punktu 12 w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze. Bardzo proszę o 
opinię Komisji Społecznej Pana Przewodniczącego Wojciecha Morycińskiego.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt pozytywnie.  



 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, dziękuję. Projekt 
uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. 
Bardzo proszę, Pan radny Kolwas Marcin jest nieobecny. Dziękuję bardzo. 20 głosów za, przy jednym 
radnym nieobecnym. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 13 w sprawie przekształcenia Szkoły 
Podstawowej im. Jadwigi Romana Kobenców w Sadowej. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych 
chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, dziękuję. Projekt uchwały w sprawie przekształcenia 
Szkoły Podstawowej im. Jadwigi i Romana Kobendzów w Sadowej. bardzo proszę Państwa radnych o 
głosowanie. Dziękuję bardzo. 19 głosów za, 0 przeciw, 1 głos wstrzymujący się, przy jednym radnym 
nieobecnym. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 14 w sprawie ustalenia cen maksymalnych 
oraz określenia taryf obowiązujących przy przewozie osób taksówkami na terenie Gminy Łomianki. 
Bardzo proszę o opinię Komisji Społecznej Pana Przewodniczącego Kamila Kaczyńskiego. 
Przepraszam bardzo serdecznie. Komisji Społecznej Pana Przewodniczącego Wojciecha 
Morycińskiego.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie ten 
projekt.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie, Panie Przewodniczący. Bardzo proszę, Pan radny Krzysztof Wawer. 
Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący w kwestii merytorycznej uchwały powinny być omówione 
przez naczelników zgodnie z zasadami, żeby mieszkańcy widzieli o co chodzi, a nie tylko na komisji, 
żeby było to omawiane. Bardzo proszę o nie tylko odczytanie, ale o omówienie przez naczelników z 
urzędu. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Jak zawsze z Panem radnym się zgadzam, pracownicy merytoryczni omawiali wszystkie projekty 
uchwał na komisjach. Sesja służy do podejmowania uchwał. Dla mieszkańców wszystkie informacje 
znajdują się na BIP-ie, na temat każdego projektu uchwały, łącznie z dokładnym uzasadnieniem 
opisowym. Więc jeżeli ktoś chciał się zapoznać, na pewno to zrobił. Gdyby z Państwa radnych były 
dodatkowe pytania, pracownicy merytoryczni siedzą za mną, chętnie by odpowiedzieli. Szanowni 
Państwo, projekt uchwały w sprawie ustalenia cen maksymalnych oraz określenia taryf 
obowiązujących przy przewozie osób taksówkami na terenie Gminy Łomianki. Bardzo proszę 
Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 głosy wstrzymujące się, 1 
radny nieobecny. Przechodzimy do punktu 15 w sprawie wyrażenia zgody na zawieranie porozumień 
dotyczących podejmowania wspólnych działań z jednostkami samorządu terytorialnego, 
organizacjami pozarządowymi oraz uczelniami wyższymi. Bardzo proszę o opinię Komisji Społecznej, 
Pana przewodniczącego Wojciecha Morycińskiego.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt pozytywnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani radna Małgorzata Żebrowska-Piotrak.  
 
Kolejny Mówca 



- Szanowni Państwo, ja bym poprosiła tym razem pracownika merytorycznego, ponieważ były 
pytania z sali od mieszkańców, na czym miałoby polegać to porozumienie i myślę, że skoro tutaj 
mieszkaniec zgłosił taką potrzebę, to warto byłoby to omówić. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Panią Naczelnik Wydziału Funduszy Zewnętrznych, Panią 
Aleksandrę Jankowską.  
 
Kolejny Mówca 
- Dzień dobry. Projekt uchwały jest to propozycja zgody Państwa dla burmistrza na zawieranie 
porozumień bez konieczności każdorazowego przekładania takiego projektu uchwały przed 
aplikowaniem o środki zewnętrzne. Podstawą do tego jest art. 39 ustawy wdrożeniowej, jeśli chce 
się pozyskać środki zewnętrzne na projekty partnerskie, potrzeba zgody rady na to, żeby takie 
porozumienie zawrzeć. Coś więcej mogę?  
 
Kolejny Mówca 
- To ja mam jeszcze pytanie, bo było w sali to pytanie, czy to dotyczy również partnerstwa publiczno-
prywatnego? Nie ma czegoś takiego w tej uchwale, ale chciałabym, żeby to wybrzmiało z ust 
pracownika, żeby uspokoić mieszkańca.  
 
Kolejny Mówca 
- Partnerstwo publiczno-prywatne zawiera się w wyniku postępowania przetargowego, natomiast to 
porozumienie jest po prostu mową cywilno-prawną między jedną jednostką samorządową, a drugą 
jednostką samorządową na podstawie ustawy o samorządzie gminnym i ustawy wdrożeniowej.  
 
Kolejny Mówca 
- Okej, ja bardzo dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie Pani radnej. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby jeszcze 
zabrać głos, zadać pytanie Pani naczelnik? Dziękuję bardzo, nie widzę. Dziękuję bardzo serdecznie 
Pani naczelnik. Szanowni Państwo, projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawieranie 
porozumień dotyczących podejmowania wspólnych działań z jednostkami samorządu terytorialnego, 
organizacjami pozarządowymi oraz uczelniami wyższymi. Bardzo proszę Państwa radnych o 
głosowanie. Dziękuję bardzo. 20 głosów za, przy jednym radnym nieobecnym. Przechodzimy do 
punktu 16 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łomianki na 2024 rok. Bardzo proszę o opinię Komisji 
Społecznej Pana przewodniczącego Wojciecha Morycińskiego.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt pozytywnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pan radny Krzysztof Wawer.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, chciałbym zwrócić uwagę odnośnie może nie tyle tej uchwały, ale dotyczącej 
też ich mieszkańców, ponieważ dużo zdarzeń zdarza się tu na terenie Miasta i Gminy Łomianki 
dotyczących zwierząt dzikich, czyli po prostu Zwierzęta, które tutaj bytowały przychodzą pod domy 
jak lisy, dziki, inne zwierzęta. Więc uważam, że należałoby się nad tym pochylić, żeby ewentualnie 
straż miejska miała jakieś środki zabezpieczające, ewentualnie wyłapywanie takich zwierząt, 



dofinansowanie ewentualnie na te środki, ponieważ nie zawsze myśliwi mają możliwość 
przepędzenia czy odstraszenia takiego zwierzęcia ze względów nawet bezpieczeństwa czy załóżmy 
reagowania w różnych warunkach, a szczególnie między domami, między osiedlami pojawiają się u 
nas te zwierzęta. Więc bardzo bym prosił radę i tutaj Pana burmistrza, żeby się nad tym zastanowić i 
podjąć jakieś decyzje w stosunku do tych sytuacji, do tych akcji. Warszawa na przykład ma jakieś 
klatki, które odławia i załóżmy stawia i nęci załóżmy i wtedy można te zwierzęta wywieźć poza teren 
naszej gminy czy załóżmy poza teren osiedli. Dziękuję uprzejmie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pan burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny, to jest zadanie lasów państwowych i chyba Kampinoskiego Parku Narodowego, to 
gmina do tego nic nie ma.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo, Panie Burmistrzu. Bardzo proszę, Pan radny Krzysztof Wawer.  
 
Kolejny Mówca 
- Ad vocem, Panie Burmistrzu, Pan się myli. Niech Pan zobaczy co zrobiła Warszawa i na jakich 
zasadach. Niech Pan się dopyta, dowie. I oni to realizują i to nie jest obowiązek absolutnie 
Kampinoskiego Parku Narodowego czy Lasów Państwowych, to jest na terenie Miasta i Gminy 
Łomianki się dzieje i tak samo na terenie miasta Warszawy jak się dzieje, to są instytucje takie, które 
zapobiegają i mają takie środki. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Już ostatnie słowo. Panie Radny, nie mylę się, dlatego że to nie należy do zadań własnych gminy. 
Jeżeli jakaś gmina to zrobiła, no to jakieś może było porozumienie, chwała jej za to, ale to nie znaczy, 
że my teraz musimy robić to, co dana gmina robiła. To nie jest nasze zadanie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Ad vocem 
rozumiem, tak? Bardzo proszę, Pan radny Krzysztof Wawer.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Burmistrzu, z całym stosunkiem do Pana, jest Pan tutaj burmistrzem i Pan zarządza. Więc 
uważam, że niech Pan tutaj nie mówi mieszkańcom. Mieszkańcy powinni się do Pana zgłaszać i 
wtedy Pan może zrozumie jaki jest sens działania takiego. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Ale są dane w granicach prawa i to są zadania, które są, Panie Radny. No Pan jesteś i w 
Kampinoskim Parku Pan pracuje i Pan jest i myśliwym, Pan rozdaje na te odłowienia zwierząt, może 
to Pan powinien się tym zająć?  
 
Kolejny Mówca 



- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, przechodzimy do głosowania w sprawie przyjęcia programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łomianki 
na 2024 rok. I bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo. 20 głosów za. 
Przechodzimy do punktu 17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 
dotychczasowym najemcą. Bardzo proszę Komisję Techniczną o opinię. Pan Przewodniczący Kamil 
Kaczyński.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo na ostatniej komisji jednogłośnie została zaopiniowana uchwała pozytywnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
omawianego projektu uchwały? Nie widzę, dziękuję. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcom, której przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy najmu działki ewidencyjnej numer 67/11 z obrębu 0012 Sadowa. Bardzo proszę Państwa 
radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo serdecznie. 19 głosów za, 0 przeciw, przy jednym głosie 
wstrzymującym się. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do projektu uchwały numer 18 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcom. Bardzo proszę 
Przewodniczącego Komisji Technicznej Pana Kamila Kaczyńskiego o opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, na ostatnim posiedzeniu Komisji Technicznej, projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie, Panie Przewodniczący. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w 
sprawie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Szanowni Państwo, projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcom, której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części działki oznaczonej ewidencyjnej numer 11 z 
obrębu 0004 Łomianki Miasto. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo 
serdecznie. 19 głosów za, 0 przeciw, przy jednym głosie wstrzymującym się. Przechodzimy do punktu 
19. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 
dotychczasowym najemcą. Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Technicznej Pana Kamila 
Kaczyńskiego o opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Na ostatnim posiedzeniu Komisji Technicznej i jednogłośnie projekt uchwały został zaopiniowany 
pozytywnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym 
najemcom, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części działek ewidencyjnych numer 512/6 i 
512/8 z obrębu 0010 Łomianki Dolne. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję 
bardzo. 19 głosów za, 0 przeciw, przy jednym głosie wstrzymującym się. Przechodzimy do punktu 20 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcom. 
Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Technicznej Pana Kamila Kaczyńskiego o opinię.  



 
Kolejny Mówca 
- Na ostatnim posiedzeniu Komisji Technicznej, przedłożony projekt uchwały został zaopiniowany 
pozytywnie i jednogłośnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych? Nie widzę. Projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą, której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części działki ewidencyjnej numer 377/14 z obrębu 
0021 Łomianki Miasto. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo serdecznie. 19 
głosów za 0 przeciw, przy jednym głosie wstrzymującym się. Przechodzimy do punktu 21 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcom. Bardzo proszę 
Przewodniczącego Komisji Technicznej Pana Kamila Kaczyńskiego o opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Drodzy Państwo, na ostatniej Komisji Technicznej przedłożony właśnie projekt został zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Kto z Państwa radnych? Bardzo proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, Panie Radny, rzeczywiście przyznaję się do błędu. W tym przedłożonym właśnie projekcie 
uchwały, rzeczywiście jedna osoba się wstrzymała i jedna głosowała za.  
 
Kolejny Mówca 
- Czyli opinia pozytywna?  
 
Kolejny Mówca 
- Tak jest.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie omawianego 
projektu? Nie widzę, dziękuję. Projekt w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
najmu z dotychczasowym najemcą, które przedmiotem jest ta sama nieruchomość oraz wyrażenia 
zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części działki 
ewidencyjnej numer 377/14 z obrębu 0021 Łomianki Miasto. Bardzo proszę Państwa radnych o 
głosowanie. Dziękuję bardzo. 19 głosów za, 0 przeciw, 1 głos wstrzymujący się. Przechodzimy do 
punktu 22 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Łomianki. Bardzo proszę 
Przewodniczącego Komisji Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego Pana radnego Eliasza 
Grubińskiego.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Komisja Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego 
jednogłośnie zaopiniowała projekt pozytywnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie omawianego 
projektu uchwały? Nie widzę, dziękuję. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
planu ogólnego Gminy Łomianki. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo 



serdecznie. 19 głosów za, 0 przeciw, 1 głos wstrzymujący się. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do 
punktu 23. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru działki numer 759/16 w Dziekanowie Polskim, obręb ewidencyjny numer 14325 (...) Nie ten. 
Moment. Przepraszam. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru działek numer 60/9, 61/11, 61/12 w Łomiankach oraz działki numer 437/2 w Łomiankach. 
Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego Pana 
radnego Eliasza Grubińskiego o opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Komisja Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego 
jednogłośnie zaopiniowała projekt pozytywnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, dziękuję. Projekt uchwały 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru działek numer 61/9, 
61/11, 61/12. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. Dziękuję bardzo serdecznie. 18 głosów 
za, 0 przeciw, 2 głosy wstrzymujące się. Przechodzimy do punktu 24. Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego obszaru działki numer 759/16 w Dziekanowie 
Polskim. Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego, 
Pana przewodniczącego Eliasza Grubińskiego o opinię.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Komisja Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego 
jednogłośnie zaopiniowała projekt pozytywnie.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie, Panie Przewodniczący. Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie 
widzę, dziękuję. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru działki numer 759/16 w Dziekanowie Polskim. Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. 
Dziękuję bardzo serdecznie. 18 głosów za, 0 przeciw, 2 głosy wstrzymujące się. Dziękuję bardzo. 
Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu 25. Przedstawienie sprawozdania Przewodniczącego 
Rady i Burmistrza działalności między sesjami. Otrzymali Państwo drogą mailową sprawozdanie ode 
mnie jako przewodniczącego i od Pana burmistrza Tomasza Dąbrowskiego również. Punkt 26. 
Wnioski i zapytania mieszkańców. Bardzo serdecznie zapraszam mieszkańców. Jeżeli ktoś z Państwa 
ma życzenie zadać pytanie, zapraszam tutaj na dół do nas. Nie widzę. Dziękuję. Punkt 27. Wolne 
wnioski radnych. Bardzo proszę Państwa radnych o wnioski. Bardzo proszę, Pani radna Magdalena 
Cłapińska.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję. Ja tak naprawdę mam pytanie do Pana mecenasa, ponieważ 11 czerwca wpłynęło 
pismo od wojewody mazowieckiego do Rady Miejskiej w Łomiankach w sprawie łamania prawa 
podczas sesji 27 maja. No i rozumiem, że rada powinna zająć jakieś stanowisko, co dalej się z tym 
dzieje i jaki Pan przewodniczący też ma plan na ten temat. Drugi temat to dzisiaj złożę interpelację w 
sprawie prośby, żeby jednak w Szkole w Łomiankach Dolnych, chociaż na tej nowej działce, 
zabezpieczyć miejsce na basen przyszkolny. Mam nadzieję, że ten wniosek, który już składam od 
wielu miesięcy, w końcu będzie wzięty pod uwagę. Wydaje mi się, że jest to bardzo sensowne, 
patrząc na to, jak bardzo oblegany mamy nasz basen, a boisko przyszkolne dobrze by było, żeby było 
zabezpieczone w hale pneumatyczną albo w hale o lekkiej konstrukcji od razu już przy inwestycji. 
Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 



- Odpowiem na pierwsze pytanie odnośnie skargi złożonej do wojewody. Taka odpowiedź do 
wojewody poszła jutro z samego rana. Państwo dostaną na maila po konsultacji z Panią mecenas 
Malawską, także nie z Panem mecenasem. Taką odpowiedź udziela przewodniczący, podpisuje i 
wysyła do wojewody. Dostaną Państwo jutro drogą mailową pismo, które zostało wysłane do 
wojewody.  
 
Kolejny Mówca 
- Kiedy wysłane zostało pismo?  
 
Kolejny Mówca 
- Zgodnie z ustawowym terminem, czyli w ciągu 14 dni. Bo taki był termin od wojewody. Pani Radna, 
ja odpowiedziałem na pytanie, które mnie dotyczyło. Na kolejne Pani sobie życzy?  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, dziękuję bardzo. Na kolejne nie, już powiedziałam, że składam interpelację, ale wyjaśniłam 
jaką. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Kamil Kaczyński.  
 
Kolejny Mówca 
- Witam serdecznie. Pierwsze pytanie dotyczące sprawozdania Pana burmistrza. Punkt 14, dokładnie 
przebudowa pętli w Dziekanowie Leśnym. Ten punkt już jest trzeci miesiąc, ten sam i do tej pory 
jeszcze firma, która tam wygrała, a właściwie ten przetarg, nie ma jej jeszcze na placu budowy. 
Chciałbym się właśnie dowiedzieć, kiedy wchodzi firma na budowę? I drugie pytanie, punkt 18 
dotyczący §4270, zakup usług remontowych. Czym jest spowodowany remont w szkole w 
Dziekanowie Leśnym? Jaki jest zakres tych prac i dlaczego tam ten remont musi być mimo że ta 
szkoła jest całkiem w dobrym stanie? I następne pytanie mam jeszcze dotyczące ulicy Marii 
Kownackiej. Mówiła Pani na samym początku, jak była właśnie na temat dyskusja z tym tematem 
związana. I mam pytanie, na jakim odcinku drogi jest projekt budowy kanalizacji i wodociągu? To jest 
jedno. I jeszcze mam jedno pytanie dotyczące ulicy Fabrycznej. Czy ulica Fabryczna posiada jeszcze 
gwarancję? Jeżeli tak, to zgłosiła się do nas mieszkanka po siedzeniu Komisji Technicznej i zwróciła 
uwagę na popękane studzienki odwadniające. No rzeczywiście, pojechałem tam, zobaczyłem i 
rzeczywiście są popękane i to sprawia dosyć duże niebezpieczeństwo dla mieszkańców, bo można w 
to wpaść, bo one dosyć są zniszczone i czy jest możliwość ich wymiany? Mieszkanka też mi pokazała 
wzór, jak ma to wyglądać, prawda? Ale nie mam tego w tej chwili, więc mogę Pani po prostu mailem 
wysłać, jakby można było to, prawda, wykonać. I to wszystko. Bardzo dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę Panią wiceburmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Nie wiem, czy zanotowałam, czy nie uniknęło mi jedno pytanie, ale to myślę, że w trakcie. Jeżeli 
chodzi o zadanie inwestycyjne remont pętli w Dziekanowie Leśnym. Umowa jest podpisana na to 
zadanie. Zadanie jest realizowane. To, że wykonawca fizycznie nie jest tam na budowie, wynika z 
tego, że jest zatwierdzane organizację ruchu. Droga i pętla znajduje się w bezpośrednim sąsiedztwie 
wjazdu do szpitala. W związku z powyższym organizacja ruchu wymaga tego, żeby w trakcie realizacji 
robót była ciągłość i bezpieczeństwo dla karetek, które jeżdżą i muszą dojechać do szpitala. To jest 
po pierwsze. Jeżeli chodzi o obsługę komunikacyjną, to na pętli tej są, dojeżdżają autobusy 
przegubowe. Musieliśmy zrobić inną organizację ruchu, gdzie autobusy będą dojeżdżały do 
zapasowej tymczasowej pętli i tam będą mieszkańcy z tymczasowej pętli będą przewożeni do 



szpitala. Więc też ten dojazd będzie realizowany, niezakłócenie można tak powiedzieć. Myślę, że te 
prace z informacji, które mam od wykonawcy, prace powinny się zacząć już fizycznie w terenie. 
Zaczną się około 15 lipca i będą realizowane. Na tą chwilę umowa, termin realizacji umowy jest 
niezagrożony. W związku z powyższym są to rzeczy sprawy organizacyjne, które ze względu na 
położenie i lokalizację pętli przy szpitalu, musieliśmy bardzo mocno zweryfikować, bardzo mocno 
sprawdzić ze względu na bezpieczeństwo karetek i chorych znajdujących się w szpitalu. Jeżeli chodzi 
o remont kanalizacji ulicy Kownackiej, wszystkie informacje znajdują się w przetargu, który jest na 
stronie ZWiK-u i także tam jest wskazana bezpośrednio lokalizacja. Jeżeli chodzi o ulicę Fabryczną, 
sytuacja ze studzienkami czy wlotami, jest to niestety sytuacja, która się powtarza cały czas. My 
sukcesywnie wymieniamy te płyty. One są niszczone przez samochody, które bezprawnie najeżdżają 
na te płyty od odpływów. My widzieliśmy też te zniszczenia, jak najbardziej płyty są zamówione tak, 
tak żeby można było je wymienić i żeby one były. Dodając do ulicy, jeżeli chodzi o ulicę Fabryczną, 
została całkiem niedawno po wielu miesiącach, żeby nie powiedzieć latach, zatwierdzona organizacja 
ruchu, którą będziemy wdrażać, czyli zakaz zatrzymywania się i postoju tutaj w okolicach zakrętu. 
Myślę, że ta sytuacja też troszeczkę poprawi bezpieczeństwo na tej ulicy. Co mi uciekło? Jeżeli chodzi 
o remont szkoły w Dziekanowie Leśnym, jest to przystosowanie budynku szkoły do oddziałów 
zerówkowych. W związku z powyższym te prace są tam prowadzone.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pan radny Wojciech Moryciński.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Proszę Państwa, w nawiązaniu do wczorajszego posiedzenia 
Komisji Społecznej, pragnę podziękować wszystkim Państwu pracownikom merytorycznym, którzy 
byli na tej komisji. Bardzo dziękuję. W szczególności pragnę podziękować Pani Beacie Duch-Kosiorek 
za bardzo elastyczne podejście do harmonogramu wyborów, więc liczę na tak dobrą współpracę na 
kolejnych komisjach. Jeszcze raz bardzo dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pani radna Wanda Kuczera.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeszcze raz witam Państwa. Na początek chciałam podziękować Panu Przewodniczącemu Rady 
Miejskiej za to, że wystosował pismo do powiatu tak jak w imieniu Rady Miejskiej, tak jak prosiłam 
na ostatniej sesji. Odpowiedź powiatu zostawię bez komentarza. To po pierwsze. Po drugie, nie ma 
Pana mecenasa, który nas obsługiwał na drugiej sesji, więc zwrócę się teraz do Pana. W §33 statutu 
jest punkt 4, wnioski i zapytania mieszkańców. Na ostatniej sesji pytałam, czy ten wniosek można 
przenieść na początek obrad, oczywiście po przegłosowaniu przez Radę Miejską. Pan mecenas 
odpowiedział, że nie, bo jest to zapisane w statucie i wymagałoby to zmiany statutu. Rozmawiałam z 
Panią Agnieszką Zdunek, która uczestniczyła w tworzeniu tego statutu nowego i zwróciła mi uwagę 
na punkt 6, który mówi: rada na wniosek radnego lub burmistrza może wprowadzić zmiany w 
porządku obrad w tym zmianę kolejności procedowania poszczególnych punktów porządku obrad 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. Więc mam pytanie, możemy czy nie 
możemy? Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, a jakby Pani chciała? Czy można, czy nie? Nie może Pani 
odpowiedzieć.  
 
Kolejny Mówca 
- Znaczy wydaje mi się, że powinniśmy iść naprzeciw mieszkańcom. Jeżeli mieszkańcy mają czekać po 



4-5 godzin, aż się skończy sesja i zadać jedno pytanie, to wydaje mi się, że na początku sesji możemy 
zadać pytanie, czy mieszkańcy są, którzy chcą zadać jakieś pytanie i to naprawdę wydaje mi się, że to 
nie byłoby dużym problemem, żebyśmy ten punkt przenieśli dla mieszkańców. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Trzymając się literalnie tego §33 ust. 3 pkt 4 mamy, że porządek obrad obejmuje, prawda, i mamy 
kolejność, otwarcie sesji, rozpatrzenie projektu, wnioski i zapytania mieszkańców i wolne wnioski. To 
jest zapis literalny plus zwyczaj, który obowiązuje nie tylko w Gminie Łomianki, ale obowiązuje tak 
naprawdę we wszystkich samorządach. Ja się jeszcze nigdy nie spotkałem, żeby wolne wnioski i 
zapytania mieszkańców były na początku. Więc przyjmując ten literalny zapis i zwyczaj, który 
obowiązuje można by powiedzieć z dużą dozą prawdopodobieństwa w całej Polsce, nie jest 
wskazane, żebyśmy tą procedurę zmieniali.  
 
Kolejny Mówca 
- To jeżeli tylko mogę prosić, to w takim razie jak mamy interpretować punkt 6 w tym paragrafie? Ja 
wiem, że Pana nie było, więc to może, ale bym prosiła.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Ust. 6 tego §33? Rada na wniosek radnego lub burmistrza, może wprowadzić zmiany w porządku 
obrad, w tym zmianę kolejności procedowania poszczególnych punktów. To jest zapis statutu, który 
został przeniesiony z naszej ustawy o zmianie porządku obrad. Jeżeli będziemy mieli bezwzględną 
większość, bo tak stanowi jednoznacznie ustawa, to wtedy ten porządek można zmieniać. Tylko musi 
do tego być bezwzględna większość. Natomiast to o czym ja mówiłem w pewien sposób nie trzeba 
stricte trzymać w tym ust. 6, tylko w nawiązaniu do literalnego zapisu i zwyczaju, który obowiązuje. 
Natomiast zmianę porządku obrad, to tak naprawdę ustawodawca wprowadził po to, żebyśmy 
chcieli coś zdjąć z tego porządku albo coś wprowadzić. Mówiąc nieładnie kuglowanie kolejnością, jak 
ja czytałem w druku sejmowym uzasadnienie do tego punktu było marginalne. Głównym celem i ideą 
ustawodawcy, była zmiana tego porządku obrad bezwzględną większością poprzez zmiany 
wprowadzenia albo zdjęcie czegoś z punktu, a nie zmiany kolejności.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę. Pani radna.  
 
Kolejny Mówca 
- Czyli jeżeli chcemy, żeby mieszkańcy nie czekali, wcześniej się wypowiedzieli, to ewentualnie jeżeli 
rada przegłosuje większością składu, możemy taki punkt zmienić według tego §6, prawda? No bo tu 
mamy kolejność.  
 
Kolejny Mówca 
- Trzymając się zapisu ustawy już teraz, nie naszego statutu, który jednoznacznie wskazuje, że rada 
bezwzględną większością głosów może zmienić porządek obrad, to rada może tak naprawdę 
zdejmować, wprowadzać, ustalać takie sobie rzeczy, żeby ten porządek obrad odbywał się na danym 
posiedzeniu sesji.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Paweł Stasiak.  
 
Kolejny Mówca 



- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, ja mam dwa wnioski, dwie sprawy właściwe do 
omówienia. Pierwsza dotyczy Wydziału Inwestycji i Remontów. Tutaj kieruję swoje zapytanie do 
Pana Naczelnika Tomasza Koca. Panie Naczelniku, na przełomie marca i kwietnia skierowałem do 
Pana na wniosek mieszkańców w związku z naszym zdaniem kiepską realizacją równania dróg w 
naszym sołectwie, prośbę o dostarczenie protokołów oraz kosztów realizacji prac w miesiącu marcu i 
kwietniu 2024. Minęły trzy miesiące, nie otrzymałem żadnej odpowiedzi w tej sprawie. Kilkukrotnie 
się z Panem kontaktowałem w tej sprawie. No i chciałbym zapytać, na jakim etapie jest ten wniosek, 
moje zapytanie, oficjalne stanowisko? Ponieważ chcielibyśmy dokonać weryfikacji tych prac 
poniesionych kosztów przez gminę. Dodam również, że taki przewidziany w ustawie okres na 
odpowiedź Pana, to po uprzednim uprzedzeniu mnie, że sprawa wymaga wyjaśnienia, to 
maksymalnie dwa miesiące. Minęły już trzy miesiące od tej sprawy, nie mam w dalszym ciągu żadnej 
odpowiedzi. I to jest pierwsza moja sprawa, mój wniosek. Chciałbym otrzymać po prostu odpowiedź 
w tej sprawie i wymagane dokumenty. Druga sprawa, jeśli mogę teraz skierować zapytanie do Pani 
Naczelnik Jolanty Pająk. Pani Jolu, próbowaliśmy zrealizować imprezę Bieg Kiełpin - Kępa Kiełpińska. 
Pojawiły się nowe wymagania ze strony urzędu odnośnie realizacji i wymogów, które musimy 
spełnić. Chciałbym prosić Panią, gminę, urząd, ewentualnie służby o odpowiedź w tej sprawie, 
ponieważ skierowałem już dwa zapytania do Państwa i również na chwilę obecną nie otrzymałem 
odpowiedzi w tej sprawie. Sprawa dotyczy nowych obostrzeń czy nowych wymogów, które według 
Państwa dla biegu, w którym uczestniczy około 100 osób, będą teraz wymagane. Także my jako rada 
Sołecka, jak również mieszkańcy sołectwa, którzy czekają na ten bieg, ja dodam, że mniej więcej w 
tym biegu bierze udział od 70 do 100 osób każdorazowo, czekamy na realizację tego zadania 
sołeckiego i chcielibyśmy je zrealizować najpóźniej do końca wakacji, ewentualnie na początku 
września, tak żeby jeszcze złapać się na tą dobrą pogodę i sprzyjające warunki klimatyczne. Dziękuję 
bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Nie ma Pana naczelnika. Odpowie Pani wiceburmistrz, bardzo proszę.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeżeli chodzi o brak odpowiedzi na przesłane Pana pismo, jak najbardziej ta odpowiedź powinna być 
udzielona. Ja zobowiązuję się, żeby przyjrzeć się sprawie i po prostu dostanie Pana jak najszybciej 
odpowiedź. Jeżeli dopowiadając, zaraz Pani Pająk udzieli szczegółowej odpowiedzi, ale 
doprecyzowując, jeżeli chodzi o bieg, nie są to szczegółowe wymagania i dodatkowe jakieś 
wymagania i obostrzenia ze strony urzędu w żadnym wypadku. Ponieważ to są przepisy 
obowiązujące w zakresie konieczności uzyskiwania niezbędnych decyzji administracyjnych, które są 
uzyskiwane w Starostwie Powiatowym w Ożarowie Mazowieckim. W roku poprzednim była podobna 
sytuacja. Była informacja przesłana do Pana, że takie dokumenty należy uzyskać, takie zgody należy 
uzyskać. I poproszę o głos Panią Pająk.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę jeszcze ad vocem Pan radny Paweł Stasiak.  
 
Kolejny Mówca 
- Pani Burmistrz, ja tylko chciałem właśnie jasno doprecyzować o jakie dokładnie warunki realizacji 
tego biegu chodzi, bo wydaje nam się, że spełniliśmy wszystkie wymogi i napisaliśmy wszystkie pisma 
i wszystkie wnioski, podobnie jak w latach poprzednich. Natomiast chcielibyśmy mieć taką jasność i 
chcielibyśmy, żeby to zostało nam przedstawione na piśmie, tak dokładnie, żebyśmy wiedzieli. My to 
wszystko wypełnimy, bo to jest tak naprawdę kwestia formalna, tylko właśnie kwestia odpowiedzi od 
urzędu i wtedy będziemy sobie realizowali to zgodnie z ustaleniami, czy to właśnie w porównaniu z 
Panią Jolą, czy z odpowiednimi służbami, ze starostwem. Po prostu poproszę o odpowiedź, a ja 



potem będę realizował wspólnie z radą sołecką te wszystkie wymagania, o które Państwo po prostu 
prosicie teraz, tak?  
 
Kolejny Mówca 
- Tak, Panie Radny, otrzymałam to zapytanie w ciągu ostatnich dwóch tygodni. Zobowiązuję się, że 
do poniedziałku odpowiem Panu szczegółowo na to pytanie. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie, Pani Naczelnik. Teraz tak, poproszę Panią skarbnik, udzieli odpowiedź 
zaległą Panu Radnemu Wawrowi.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny, jeżeli chodzi o zakup działki pod szkołę w Łomiankach Dolnych, łącznie z aktem 
notarialnym to była kwota 2950749,74 zł. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan radny Eliasz Grubiński.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Ja mam kilka takich luźnych wniosków. Chciałbym 
zauważyć, że udział procentowy w kilku ostatnich latach wydatków dotyczących bezpieczeństwa w 
naszej gminie został radykalnie obniżony i chciałbym się zwrócić z takim apelem. Nie chciałbym, żeby 
ktoś na to odpowiadał, tylko po prostu chciałbym się zwrócić z apelem, bo wiem, że takie dyskusje 
były prowadzone do Pana burmistrza. Chciałbym się zwrócić z apelem i do nas radnych, żeby 
rozważyć przywrócenie straży miejskiej do funkcjonowania w trybie 24/7 oraz żeby po prostu straż 
miejską dofinansować, bo ona ma nadmiar zadań, a niewystarczające środków. To jest pierwsza 
kwestia. Druga kwestia, dosyć podobna kwestia w kontekście OSP tutaj w Łomiankach. Akurat przy 
okazji ostatniej rekrutacji, która by się odbywała do OSP, miałem okazję porozmawiać z kilkoma 
strażakami i oni wprost zasygnalizowali, że są duże potrzeby kadrowe, natomiast one nie mogą być 
realizowane ze względu na brak środków, które są potrzebne do podstawowego wyposażenia, 
chociażby nowych strażaków. Więc tutaj też chciałbym się zwrócić z takim luźnym apelem o to, 
żebyśmy się pochylili nad tą kwestią, kiedy będzie to możliwe. Jeszcze jedna kwestia dotycząca szkoły 
w Sadowej. Już tutaj rozmawiałem z Panem burmistrzem na ten temat. W każdym razie mam 
nadzieję, nie wiem, czy temat został już jakoś tam poruszony czy nie, ale chciałbym tylko poruszyć 
ten temat na forum, że mieszkańcy z Sadowej się do mnie zwracali z taką serdeczną prośbą o to, 
żeby umożliwić korzystanie ze szkoły po godzinach lekcyjnych do celów takich stricte społecznych, 
ponieważ w Sadowej nie ma za bardzo infrastruktury takiej umożliwiającej spotkań w charakterze 
społecznym i integrującym. To może być dosyć trywialne dla nas, ale z punktu widzenia mieszkańców 
Sadowej jest to istotna kwestia. Więc chciałbym tylko zwrócić się z taką serdeczną prośbą, oczywiście 
ile to jest formalnie możliwe. I ostatnia rzecz, to chciałbym się zwrócić z prośbą, nie wiem w jakiej 
formule, być może dałoby się to zrobić w formie jakiegoś pisma, czy z urzędu, czy może Rady Miasta, 
bo wydaje mi się, że byłoby dobrą praktyką, nie wiem co Państwo uważają na ten temat, ale 
mogłoby być to dobrą praktyką, żeby nasi radni powiatowi, których mamy aż sześciu z Łomianek, 
żeby raz na jakiś czas, nie mówię na każdej sesji Rady Miasta, ale żeby raz na jakiś czas mogli się tutaj 
pojawić i troszkę nas tak zaktualizować, update'ować w kontekście jakichś działań, które nas dotyczą. 
Bo jak widzieliśmy w odpowiedzi na pismo, o którym tutaj już było mówione, no to Rada Powiatu nie 
bardzo jest chętna sama z siebie udzielać takich informacji. Więc wydaje mi się, że byłoby dobrą 
praktyką, żeby radni powiatowi mieli taką możliwość i żeby wyjść im naprzeciw, to myślę że byłoby 
dobrze gdyby Rada Miasta wysłała pismo do naszych sześciu radnych powiatowych z taką 
propozycją. Oczywiście nie zmusimy ich do niczego, ale myślę, że będzie to taka pozytywna zachęta, 
żeby ich zachęcić do tego, żeby przynajmniej raz na kwartał np. pojawili się na którejś sesji Rady 



Miasta, moglibyśmy to ustalić konkretnie, która byłaby to sesja, tak żebyśmy też mogli sobie z nimi 
porozmawiać i pewne kwestie poruszyć. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie Panu radnemu. Odpowiadając na gorąco sprawy dotyczące radnych 
powiatowych z terenu Łomianki, to ostatnie pismo niestety nie mam przy sobie. To już wspominała 
Pani radna Kuczera. Oni w tym piśmie ode mnie zostali również zaproszeni i oczywiście tak bardzo 
delikatnie w miarę możliwości na sesje, które są dostępne na BIP-ie i tak dalej. Pozostawię to też bez 
komentarza. Natomiast jakby została pominięta odpowiedź na temat zaproszenia na sesję zupełnie i 
w odpowiedzi, która trafiła do Państwa radnych, usłyszeliśmy, że wszystkie informacje i działania 
wykonywane przez powiat na terenie Łomianek możemy sobie znaleźć na BIP-ie, to już powiem 
głośno. A zaproszenie w imieniu Państwa radnych oczywiście, bo tak to było sformułowane i swoim 
zostało pominięte. Ale oczywiście deklaruję Państwu, że takie pismo wyjdzie po raz kolejny, tym 
razem tylko i wyłącznie z zaproszeniem na sesję Rady Miejskiej w Łomiankach. Dziękuję bardzo. 
Kolejne wnioski Pana, nie wiem, będzie ktoś odpowiadał? Wysłuchaliśmy i je po prostu realizujemy. 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani Magdalena Cłapińska.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Ja mam pytanie od mieszkańców, dlaczego urząd planuje zlikwidować linię 
autobusową L7 do starostwa? Tak już w temacie starostwa. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Proszę Państwa, jest to informacja nieprawdziwa. Urząd nie planuje zlikwidowania linii L7 do 
starostwa. Zapewniam Państwa, że mieszkańcy będą mieć dojazd do starostwa powiatowego. Linia 
L7 zostanie prawdopodobnie, bo to jeszcze nie jest na 100% postanowione, nie ma w tej decyzji 
ostatecznej decyzji, linia L7 zostanie prawdopodobnie skrócona. Niemniej jednak Komunikacja 
Miejska Łomianki jaką posiadamy, zapewni mieszkańcom dojazd do pętli, która umożliwi przesiadkę 
do autobusu i będzie możliwy dojazd do starostwa. W związku z powyższym mieszkańcy z Łomianek, 
będą mogli jak dotychczas dojechać komunikacją miejską na warunkach niezmienionych dla siebie, 
między innymi do Starostwa Powiatowego w Ożarowie Mazowieckim.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pan radny Piotr Rusiecki.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Panie Przewodniczący, i do Pana troszeczkę mam taką prośbę w zasadzie i będę pewnie o 
tym przypominał. No jednak są uwagi mieszkańców, zgłosili się do mnie dotyczące tych barierek 
tutaj. Pan akurat był radnym wcześniej, to też pamiętam, że Pana wniosek był kiedyś, żeby te barierki 
ściągać, więc myślę, że Pan podziela moje zdanie i jest za mną absolutnie. Więc myślę, że to 
odgradzanie się barierkami od mieszkańców, to już kiedyś takim było symbolem, że go 
zlikwidowaliśmy i to było słuszne wtedy. Więc ja sugeruję, żeby może na następną sesję oczywiście, 
jeżeli będzie taka zgoda, to zlikwidować te barierki, no bo to trochę słabo wygląda. To jest pierwsze. 
Ale to tak tylko, nie oczekuję odpowiedzi, to tylko jest apel mój taki. Bez odpowiedzi może zostać. 
Druga rzecz, mam prośbę do urzędu o to, żeby mi przygotować, jeżeli można, jeśli bym mógł prosić 
bardzo serdecznie. Przyjęliśmy dzisiaj dwa nowe kwartały ulic, czyli chyba kwartał dziewiąty, 
dziesiąty, jak się pomyliłem, to proszę mi poprawić. Chodzi o kwartały ulic w Dziekanowie Bajkowym, 
w Dziekanowie Leśnym i w Dąbrowie Leśnej. Bardzo bym prosił o to, żeby każdą z tych ulic przesłać 
do mnie taką informację, jaki procent ulic jest wykupiony, jak nie procent, to ilość, tak, bo to jest, jak 



Państwo tam macie u siebie w systemie. Wiem, że macie to, bo kiedyś prezentowaliście na 
spotkaniu. Chodzi o to, żebym na przykład mając ulicę Borzobohatego w Dąbrowie, wiedział jaka 
część ulic jest wykupiona, jaka nie. I tak po kolei tych ulic tam jest pewnie koło dwudziestu, no 
pewnie trzydzieści pewnie w sumie wszystkich razem, jak tak sobie przypominam. No i jeszcze mam 
pytanie takie bezpośrednie do Pana burmistrza. Panie Burmistrzu, chciałbym się dowiedzieć o tym 
szkoleniu, o którym ostatnio rozmawialiśmy w hotelu Pan Tadeusz, które się odbyło za prawie 
42000,00 zł. Czy tam był dysk jockey, muzyka i alkohol?  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Ja odpowiem na Pana pierwsze pytanie. Oczywiście zgadzam się z Panem, że 
barierek nie powinno być, ale one nie wynikają z tego, że my się odgradzamy od Państwa. One 
wynikają z tego, że mamy złożoną widownię. Widownię mamy złożoną, dlatego że kiedyś było 15 
radnych, teraz mamy 21. Jeżeli coś pomyślimy, żeby te stoły mogły być inaczej, to aby barierki 
zniknęły, musi być rozłożona widownia, czyli schody do samego dołu. Dopóki tak się nie stanie, 
barierki zawsze będą i wynikają one z Państwa, czyli z mieszkańców bezpieczeństwa, żeby nikt nam 
nie spadł i tylko dlatego one są. Na pewno nie są dlatego, że się od Państwa odgradzamy. Nie ma 
takiej możliwości. To z mojej strony takie krótkie wyjaśnienie. Nie wiem, czy Pan burmistrz odpowie 
teraz, czy na piśmie?  
 
Kolejny Mówca 
- Wiem, że w hotelu jest alkohol i można sobie go kupić, natomiast reszta proszę, będzie Pan miał 
odpowiedzieć na piśmie. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, ad vocem Pan Piotr Rusiecki.  
 
Kolejny Mówca 
- To nie wie Pan czy tańce były i muzyka i dyskdżokej?  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo proszę, Pan radny Grzegorz Lenart.  
 
-  
Kolejny Mówca 
- Dziękuję, Panie Przewodniczący. Ja mam dwa pytania. Chciałbym się dowiedzieć, czy remont ulicy 
Przy Jeziorze został już zakończony? Jeżeli tak, to prosiłbym o interwencję, bo nowo wylany asfalt już 
jest popękany w kilku miejscach. I drugie moje pytanie dotyczy placu zabaw przy ulicy Waligóry. 
Chciałbym się dowiedzieć, czy urząd realizuje utrzymanie zieleni na tym placu zabaw? W marcu 
została posiana nowa trawa na boisku. W tej chwili przypomina bardziej pustynię niż trawę. Krzewy 
też są już podeschnięte. I też bardzo bym prosił, żeby ktoś zajął się tym tematem. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Panie Radny, jeżeli mogę do Pana Piotra Rusieckiego się zwrócić odnośnie 
szkolenia, może to nie moja sprawa, ale jeżeli były nawet tańce i muzyka w wolnym czasie po 
szkoleniu, bo sam osobiście rozmawiam z biurem rady na temat szkolenia dla nas, dla Rady Miejskiej, 
no i nie ukrywam, że też to sobie tak wyobrażam, że jeżeli to szkolenie docelowe się odbędzie, to 
później mam nadzieję, że będę mógł potańczyć z paniami radnymi i nie będzie Pan miał mi za złe. Bo 
to, to co robimy w prywatnym czasie, to już naprawdę jest jakby nasza sprawa, a szkolenie 
szkoleniem oczywiście. Bardzo proszę, Pan radny Rusiecki ad vocem.  
 
Kolejny Mówca 



- Ale, Panie Przewodniczący, ja się nie pytam o to, co się dzieje po imprezie, tylko w trakcie 
czterogodzinnego szkolenia, które trwało rzekomo cztery godziny, taką informację uzyskałem i 
chodzi mi o te cztery godziny. Dziękuję bardzo.  
 
Kolejny Mówca 
- To przez cztery godziny, podejrzewam, było szkolenie, a po czterech godzinach były tańce. 
Ubolewam, że nie zostałem zaproszony. Bardzo proszę, Pan radny Krzysztof Wawer. Przepraszam 
bardzo. Bardzo proszę, Pani Burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Jeżeli chodzi o ulicy Przy Jeziorze, tam roboty nie zostały jeszcze zakończone, zwrócimy na to 
uwagę. Jeżeli chodzi o plac zabaw przy ulicy Waligóry, pismo w powyższej sprawie zostało 
wystosowane już do wykonawcy, który zgodnie z umową powinien zajmować się utrzymaniem placu 
zabaw.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pan radny Krzysztof Wawer.  
 
Kolejny Mówca 
- Szanowni Państwo, Szanowni Mieszkańcy, ja tutaj mam takie dwa, w sumie trzy pytania. Pierwsze 
to do Pana burmistrza. Panie Burmistrzu, Pan jeździ tą ulicą Warszawską, ale jak się jedzie to są 
zagłębienia odnośnie tych kręgów, gdzie jest woda i kanalizacja. Czy nie można by było tego 
poprawić? Bo słychać jak tylko tłucze się, jak samochody przejeżdżają, bo są zagłębienia. Już 
jesteśmy w takim wieku, że myślę, że można by było to naprawić w ramach remontów, bo i wystają 
niektóre po prostu te kręgi, a niektóre po prostu są zagłębienia i tylko tłuczą te samochody i słychać 
bardzo. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa to bym prosił mi powiedzieć, czy jest uwzględnione w 
budżecie, czy też w remontach odnowienie pasów w jezdni? Bo one już są prawie pozacierane, są za 
bardzo uszkodzone przez pojazdy. Także bardzo bym prosił, że chyba już by była pora, odnowienie 
tych pasów, żeby się nam lepiej jeździło i żeby pasy na przejściach były odnowione i żeby to ładnie 
wyglądało. Trzecią sprawę to mam właściwie do Pana burmistrza, a także i do niektórych radnych, bo 
w kwestii takiej, że jesteśmy radnymi, ale uważam, że Pan burmistrz tutaj w tej naszych gazecie 
łomiankowskiej pisze o współpracy ze wszystkimi radnymi, ale widzę, że to się stało, że specjalnie 
nas zrobiono opozycją. Ja nie jestem w opozycji, jestem za Panem burmistrzem i oczywiście. Ale 
reasumując byłem na komisji technicznej i taki przykład tylko dam lekki, że Pan radny Astrau 
powiedział, że było zwrócone, Pan przewodniczący Komisji Technicznej mówi, czy nie można by było 
jakiegoś urzędnika, żeby był na komisji technicznej, no bo wiadomo różne sprawy się mówi i w ogóle. 
Pan Astrau zaprzeczył, nie można, bo załóżmy pracownicy do 16.00 godziny i tak dalej. No ale, proszę 
Państwa, siedziałem jeszcze z godzinę czy półtorej ale zobaczyłem, patrzę, że pół urzędu przyszło na 
jakieś spotkanie. Nie wiem dlaczego, czy to było prywatne spotkanie, czy to w godzinach pracy. Pół 
urzędu przyszło do ICDS-u, chyba się dowiedzieli, że jeszcze jesteśmy. Rozpierzchło się to wszystko, 
no i ja nie wiem dlaczego. Panie Burmistrzu, ja bym chciał razem z Panem porozmawiać, razem z 
radnymi, którzy tam byli czy przyszli, no a tutaj się tak Pan jakoś, nie wiem, nie mogę jakoś tak tego 
przeżyć, bo Pan gdzieś w ciuciubabkę się bawi, czy co, nie wiem. Ale to bez komentarza już nie chcę, 
żeby Pan burmistrz. Myślę, że te stosunki nasze się zacieśnią i będziemy razem współpracować, 
dokładnie. Dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pan burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- Panie Radny, jak Pan chce ze mną porozmawiać, no jestem od 18.00 do 16.00 w urzędzie, 



zapraszam Pana serdecznie, ale w ogóle Pan tam się nie pojawia. No to ze dwa miesiące temu. No jak 
Pan chce tak ze mną rozmawiać, no to zapraszam. Panie Radny, mamy dobrą kawę, dobrą herbatę, 
zapraszam.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo serdecznie. Bardzo proszę, Pani burmistrz.  
 
Kolejny Mówca 
- To ja odniosę się do konieczności regulacji studzienek, przekażę oczywiście sprawę do ZWiK-u. 
Jeżeli chodzi o odnowienie, odtworzenie oznakowania poziomego, tak, będzie to realizowane.  
 
Kolejny Mówca 
- Bardzo dziękuję.  
 
Kolejny Mówca 
- Dziękuję bardzo. Nie widzę już chętnych. Szanowni Państwo, jeżeli nam się uda, nie spotykamy się 
w lipcu i sierpniu. Życzę Państwu dużo uśmiechu, wypoczynku, wspaniałych, wymarzonych wakacji. 
Zamykam III sesję Rady Miejskiej w Łomiankach.  


